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Milí spoluobčané,

letošní rok byl zároveň i rokem, kdy se konaly volby do míst-
ního zastupitelstva pro volební období 2022 – 2026. Dovolte 
mi, abych touto cestou za všechny nově zvolené zastupitele 
vám voličům poděkovala za vaše hlasy, za důvěru. Díky ní 
jsme se mohli sejít v této sestavě. Jsme si vědomi, že důvěra 
voličů je pro nás zavazující, a budeme se snažit ji nezklamat. 
Ve složení zastupitelstva došlo k určitým změnám.

Současné složení zastupitelstva: 
Karel Bareš ml., Doc. RNDr. Jaroslav Dušek, CSc., Miroslav Gnol, 
Mgr. Aleš Hronek, Marcela Kabeláčová, Ing. Jiří Kliment, Petr Krejčík, 
Stanislava Marková, Ing. Tomáš Mikolášek, Ing. Daniel Pospíšil, Jan 
Šanda, Pavlína Trousilová, Mgr. Martin Voženílek, Ing. David Vyleťal, 
Jaroslav Zemek

Na 1. ustavujícím zasedání zastupitelstva obce dne 24.10.2022 byli 
zvoleni do jednotlivých funkcí tito zastupitelé: 

Starosta: Stanislava Marková
Místostarosta: Ing. Tomáš Mikolášek 

Rada obce: 
Ing. Tomáš Mikolášek, Ing. David Vyleťal, Miroslav Gnol, Doc. RNDr. 
Jaroslav Dušek CSc., Stanislava Marková

Finanční výbor: předseda – Ing. Daniel Pospíšil
Členové – Karel Bareš, Marcela Kabeláčová, Mgr. Martin Voženílek, 
Jan Šanda

Kontrolní výbor: předseda – Pavlína Trousilová
Členové – Petr Krejčík, Mgr. Aleš Hronek, Ing. Petr Šimrád, Robert 
Hegedüs

Stavební komise: předseda – Ing. Jiří Kliment
Členové – Ing. Ivana Svatošová, Ing. David Vyleťal, Miroslav Gnol, 
Mgr. Martin Voženílek

Kulturně školská a sportovní komise: předseda – Mgr. Aleš Hronek
Členové – Marcela Kabeláčová a Karel Bareš 

Sociální a bytová komise: předseda – Jaroslav Zemek
Členové  - Pavlína Trousilová a Petr Krejčík
 
Pro vaši informaci

Zasedání zastupitelstva obce jsou veřejná, pozvánky na zasedání  
a následná Usnesení z jednotlivých zasedání ZO jsou zveřejňována 
na úřední desce u obecního úřadu a na elektronické úřední desce 
na webových stránkách obce Předměřice nad Labem na adrese:  
www.predmericenl.cz. 

Do hospodaření obce je možné nahlédnout rovněž na webových 
stránkách obce, kde je zveřejněn Závěrečný účet obce a Závěrečný 
účet Základní školy a mateřské školy Předměřice nad Labem. Záro-
veň jsou tyto dokumenty v celém rozsahu v zákonné lhůtě zveřej-
ňovány na úřední desce u obecního úřadu, nebo jsou k dispozici na 
obecním úřadě v tištěné podobě.

Stavební činnosti

V letošním roce byly v obci plánované čtyři větší stavební projekty, 
ale realizoval se pouze jeden, a to rekonstrukce střechy obecní bu-
dovy čp. 123 (Dům služeb). Na základě výběrového řízení byla jako 
realizátor stavby vybrána firma PARIO s.r.o., Hradec Králové. Nákla-
dy na rekonstrukci střechy činily 4 351 533,- Kč.

Další větší připravovanou investicí je „Budova ZŠ Předměřice nad 
Labem – IV. etapa – Hlavní budova – Podkroví“. Pro tuto akci je při-
pravena projektová dokumentace a stavební povolení včetně výbě-
rového řízení na dodavatele stavby. V loňském roce jsme požádali 
o dotaci na MF, ale žádosti nebylo vyhověno. V letošním roce jsme 
opět podali žádost na Ministerstvo pro místní rozvoj z programu 
IROP a čekáme, zda s žádostí uspějeme. 

Třetím investičním projektem jsou „Přechody pro chodce v obci 
Předměřice nad Labem“, na které máme stavební povolení. Byla vy-
psána výzva IROP2, kde je šance získat dotaci, a připravuje se její 
podání. Pokud bychom dotaci nezískali, bude obec tento projekt fi-
nancovat z vlastních zdrojů.  

Čtvrtým investičním projektem je „Rekonstrukce sportovního fot-
balového areálu Předměřice nad Labem – Slavoj“, kde je připraven 
rovněž projekt i stavební povolení. V listopadu byla podána žádost  
o dotaci z výzvy REGIONY ÚSC 2022 z NSA. 

Plánované investice jsou finančně náročné, a přestože obec dis-
ponuje finanční rezervou, nedokázaly by se z těchto rezerv pokrýt 
celkové náklady. Počítalo se pouze s dofinancováním těchto akcí po-
mocí dotací. 

V letošním roce se nám po mnoha letech podařilo od státu získat 
„Hřiště pod nádražím“ s přilehlými pozemky. Osm let měla obec 
pozemky ve výpůjčce, ale bohužel bezplatný převod pozemků nám 
nebyl nakonec umožněn a obec pozemky musela od státu odkoupit.  

Sběrný dvůr na bioodpad

V loňském roce jsem vás informovala o kontejnerech na bioodpad  
a o neúnosném objemu bioodpadu a nepořádku na jednotlivých 
stanovištích, která nemohou zůstat volně přístupná.

V lokalitě U Panelárny na pozemcích obce byl zřízen sběrný dvůr 
bioodpadu, který je již připraven. Jeho otevření plánujeme před jar-
ní sezonou, zhruba od měsíce února. O jeho otevření a s provozním 
řádem sběrného dvora budete včas seznámeni. 

Plány na rok 2023

Rada obce navrhla pro rok 2023 rozpočet prozatím přebytkový  
s celkovými příjmy 41 453 700,- Kč, výdaji celkem 39 323 028,- Kč  
a saldem příjmů a výdajů ve výši 2 130 672,- Kč. 

Návrh rozpočtu je zveřejněn na úřední desce u obecního úřadu  
a zároveň na úřední elektronické desce umístěné na webových 
stránkách obce – www.predmericenl.cz. Zastupitelstvo obce bude 
navržený rozpočet schvalovat na prosincovém zasedání zastupitel-
stva. V navrženém rozpočtu jsou zařazeny pouze dvě investice „Pře-
chody pro chodce v obci Předměřice nad Labem“ a „Parkoviště za 
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hřištěm Slavoje“, které je rovněž připravené k realizaci. Ostatní plá-
nované investice (IV. etapa ZŠ a Sportoviště – Slavoj) budou do roz-
počtu zařazeny v průběhu příštího roku, pokud obec získá dotace.

Slavnostní rozsvícení vánočního stromečku   

Po třech letech jsme opět mohli uspořádat slavnostní rozsvícení vá-
nočního stromečku v místním parku a měli jsme radost z velké účas-
ti. O kulturní program se postarala základní škola. Zazněly tu koledy 
i lidové verše s vánoční tematikou, které zazpívali a přednesli žáci  
a žákyně ZŠ pod vedením paní učitelky Jany Kopřivové. Touto cestou 
bych jí chtěla poděkovat, stejně jako panu řediteli za moderování 
celé akce. Všem zúčastněným děkuji za krásnou vánoční atmosféru. 
Budeme se těšit na příští advent a budeme si přát, abychom se ve 
zdraví opět sešli.

Závěrem mi dovolte, abych touto cestou poděkovala všem spolkům 
v naší obci, které se starají o rozvoj sportu a kultury, trenérům a ve-
doucím, kteří se obětavě věnují dětem a mládeži, reprezentují naši 
obec na různých závodech a soutěžích. Vedení Českého svazu dů-
chodců děkuji za pořádání všech akcí, které obohacují život našich 
seniorů. Rovněž děkuji Sboru dobrovolných hasičů za obětavou ce-
loroční práci, za pořádání Dětského dne, za výchovu mladých hasičů 
a reprezentaci obce na hasičských soutěžích v různých kategoriích, 
včetně žen. Českomoravskému klubu vojenské historie děkuji za or-
ganizaci pietního aktu v obci ke Dni veteránů. Týmu knihovny děkuji 
za zajištění celoročního provozu knihovny a za přípravu a organizaci 
kulturních a vzdělávacích akcí. Paní učitelce Kopřivové také za po-
moc při tvorbě obecního časopisu Zpravodaj. 
  
Přeji vám všem klidné a krásné vánoční svátky. V novém roce 2023 
vám přeji co nejméně starostí, pevné zdraví, spokojenost, lásku  
a optimismus v této nelehké době.   

Stanislava Marková – starostka obce Předměřice nad Labem

OHLÉDNUTÍ ZA ŠKOLNÍM ROKEM 2021/2022

Školní rok 2021/2022 je v této chvíli již minulostí. V  následujících 
řádcích se pokusím připomenout a shrnout to podstatné, co se  
v jeho průběhu událo.

Výuka a covid-19

Průběh uplynulého školního roku byl již třetím rokem v pořadí po-
znamenaný nepříznivým vývojem onemocnění covid-19. Na zákla-
dě Doporučení Ministerstva zdravotnictví (MZd) pro školy a školská 
zařízení  k zahájení školního roku 2021/2022 v souvislosti s probí-
hající pandemií covid-19 vydalo v srpnu 2021 Ministerstvo školství, 
mládeže a tělovýchovy (MŠMT) pro tento školní rok Manuál týkající 
se hygienických a protiepidemických opatření tak, aby byl umožněn 
průběh výuky a dalších školních aktivit v co největším rozsahu.

Škola tedy zahájila svou činnost v plném rozsahu, pro vzdělávací ob-
last nebyla v této chvíli stanovena žádná omezení počtu žáků ve tří-
dách ani jiná opatření. Důraz byl kladen na přísné dodržování všech 
hygienických zásad a pravidel při pobytu ve škole, ve školní druži-
ně, jídelně a dalších místech, kde se žáci a zaměstnanci školy pohy-
bovali. Každá osoba byla povinna při vstupu do budovy školy a ve 
společných prostorech provést dezinfekci rukou a zakrýt si dýchací 

cesty respirátorem. Ve škole se nesměly pohybovat osoby s příznaky 
respiračního onemocnění, omezený byl vstup do školy i pro rodíče  
a další cizí osoby. S ohledem na šíření nových mutací viru SARS-
-CoV-2 bylo při zahájení prezenční výuky v novém školním roce  naří-
zeno plošné preventivní testování dětí v rozsahu 3 antigenních testů 
provedených v prvních dvou týdnech září 2021. První screeningové 
testování žáků proběhlo 1. září, prvňáčci byli testováni až druhý den 
školního vyučování, dále se testovalo 6. září a 9. září 2021.

Epidemie koronaviru však začala s nastupujícím podzimem sílit  
a znovu začala narušovat výuku. Postupně se opět jednotlivé třídy 
nebo pedagogové dostávali do různých karantén či izolací. Po ohlá-
šení výskytu pozitivního žáka byla celá třída odeslána do karantény  
a na určité období  se přecházelo na distanční výuku. Ta zasáhla té-
měř všechny třídy, některé i opakovaně. Koronavirová opatření se 
navíc během prvního pololetí velice rychle měnila. Na začátku roku 
končily v karanténách celé třídy na 14 dní, později se karanténa prů-
běžně zkracovala až na 5 dní. Postupně se týkala jen omezenějšího 
okruhu osob, stanovily se výjimky pro očkované, pro osoby po pro-
dělání covidu, pro osoby s negativním PCR testem atd. Třídy tedy 
přestaly odcházet do karantény celé. Odešla jen část a zbytek žáků 
zůstával ve škole, protože byli očkováni nebo nebyli ve škole, když se 
pozitivně testovaný žák ve třídě vyskytl. Tím se zcela změnila situace 
oproti té, kterou jsme zažili v předchozích dvou letech. Učitel záro-
veň vyučoval jak žáky ve třídě, tak  i ty, kteří byli v karanténě doma. 
Probíhala tzv. hybridní výuka, tedy prezenční výuka pro žáky ve škole 
a distanční výuka pro žáky doma, a to jak formou synchronní, kdy 
se žáci připojovali do probíhající výuky, tak asynchronní, kdy byla 
na webových stránkách třídy zadána práce, kterou si žák vypracoval 
samostatně v čase, který mu vyhovoval. Vyučující se mnohdy dostali 
do situace, že ve třídě měli méně žáků než žáků  připojených on-
-line. Tato forma výuky nebyla náročná jen po technické stránce, ale 
výrazně složitější byla i na organizaci výuky. S tím souvisela i nutnost 
často měnit rozvrhy tříd pro potřeby výuky v karanténě. S neustálý-
mi změnami se museli vyrovnávat žáci, rodiče i učitelé. Na rozdíl od 
minulých dvou školních roků ale nedošlo k úplnému uzavření všech 
škol.

Mimořádným opatřením MZd s účinností od 22.11. proběhlo další 
screeningové testování žáků ve dnech 22.11. a 29.11., nařízeno bylo 
testování i zaměstnanců školy. V období od 3. ledna 2022 do 16. 
ledna 2022 probíhalo antigenní testování dětí 2x v týdnu, a to vždy 
v pondělí a ve čtvrtek, dále pak od 17. ledna 2022  každé pondělí. 
Nově se testovali i žáci a zaměstnanci školy, kteří měli dokončené 
očkování nebo byli v ochranné lhůtě po prodělání nemoci. Mimo-
řádná opatření ohledně preventivního screeningové testování byla 
zrušena ke dni 19.2.2022.

Na začátku druhého pololetí se epidemická situace začala zlepšovat. 
Od poloviny února přestaly hygienické stanice nařizovat karantény. 
Mimořádným opatřením byla od 14.3. zrušena povinnost nosit re-
spirátory ve vnitřních prostorách školy. V platnosti nebyla už žád-
ná jiná mimořádná covidová opatření, která by upravovala provoz  
a výuku ve školách. Výuka ve druhém pololetí mohla pokračovat bez 
omezení.

Školní akce  

Ve školním roce 2021/2022 navštěvovalo školu 328 žáků, kteří byli 
vyučováni v  15 třídách podle ŠVP Žák, student, občan. Školní dru-
žinu navštěvovalo 118 žáků ve  4 odděleních. Výchovně vzdělávací 
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proces zajišťovalo 29 pedagogů, 4 asistenti pedagoga, 1 školní asi-
stentka a 4 vychovatelky školní družiny. Na škole pracovala školní 
psycholožka. Školní rok byl zahájen ve středu 1. září. Ředitel školy 
Mgr. Pavel Hebelka spolu s třídními učitelkami Mgr. Jitkou Samko-
vou a Mgr. Šárkou Pořízovou slavnostně přivítali 35 prvňáčků, které 
v jejich první školní den doprovodili rodiče a další rodinní příslušníci.

Přestože epidemie koronaviru ještě neskončila a v průběhu celého 
prvního pololetí bylo nutné dodržovat určitá omezení, mohly se již 
některé akce navazující na školní vzdělávací program a doplňující vý-
uku uskutečnit. A nebylo jich málo. Vyučující všech ročníků připravili 
a zorganizovali téměř 50 exkurzí, projektových dnů, výletů, besed  
a dalších akcí tradičních i netradičních. Učitelé v rámci dalšího vzdě-
lávání pedagogických pracovníků absolvovali 20 akcí.

Hned na začátku školního roku vyrazili do plaveckého bazénu v HK 
žáci prvních a druhých tříd, potom jezdili zdokonalovat své plavecké 
dovednosti žáci třetích a čtvrtých tříd. Žáci 5.A strávili první říjnový 
týden na škole v přírodě na Vysočině, kde se věnovali především 
turistice. V Rokytnici nad Jizerou si za krásného počasí začátkem říj-
na užili výlety, soutěže a vlastní vaření žáci deváté třídy. Ještě před 
tím se ale zúčastnili soutěžního dopoledne nazvaného Den pro vás 
na SOŠ a SOU ve Vocelově ulici v HK. Prakticky si vyzkoušeli např. 
instalatérské práce či pokládání dlažby. V konkurenci 25 družstev 
obsadili pěkné 5. místo. V Podorlickém skanzenu v Krňovicích se žáci 
třetí a čtvrté třídy seznamovali s ukázkami dobových řemesel, strojů  
a pracovních nástrojů. Žáci třetí třídy navštívili Obecní úřad v Před-
měřicích nad Labem. Paní starostka Stanislava Marková je provedla 
po celé budově a seznámila je s chodem obce. Významnou událostí 
byl Den otevřených dveří v tělocvičně. Zájemci z řad veřejnosti měli 
možnost navštívit zrekonstruované prostory v tělocvičně základní 
školy a prohlédnout si šatny s moderním sociálním zázemím a spr-
chami, kabinet vyučujících tělesné výchovy a nově upravenou míst-
nost na nářadí. Prohlídky doplnil průvodním slovem ředitel školy 
pan Mgr. Pavel Hebelka.

Mezi tradiční podzimní školní akce určitě patří tvořivá soutěž pro 
rodinné týmy Dýňák, oslava svátku Halloweenu spojená s převlé-
káním do strašidelných masek a s mnoha překvapeními v průběhu 
projektového Strašidelného dne, začátkem prosince  pak návštěva 
Mikuláše a jeho družiny v prvních, druhých a třetích třídách a vánoč-
ní dílničky v týdnu před blížícími se Vánocemi.

Poslední únorový den odjelo 30 žáků druhého stupně na lyžařský 
výcvik do Krkonoš do Horní Malé Úpy. Podmínky pro lyžování měli 

vynikající a ke spokojenosti všech zúčastněných probíhal i další  do-
plňující program v průběhu celého týdne, který tu žáci strávili.

V březnu se žáci osmých tříd a žáci deváté třídy zúčastnili v králové-
hradeckém kinu Bio Centrál festivalu Jeden svět. Letošní motto znělo 
Cesta ke svobodě. Žáci zde zhlédli dokumentární filmy s touto tema-
tikou. Ve škole se zapojili do výtvarné soutěže a jejich kresby a kolá-
že si mohli prohlédnout ve vestibulu kina i další návštěvníci festivalu.

Poprvé  proběhl na naší škole Ponožkový den aneb Světový den 
Downova syndromu. Každý, kdo se 21. března zapojil, si oblékl na 
každou nohu jinou ponožku, aby vyjádřil podporu lidem s Downo-
vým syndromem.

V dubnu se žáci všech tříd zapojili do celoškolního projektu Den 
Země. Ten připadá na 22. duben, kdy si miliony lidí na celém světě 
připomínají nutnost péče o planetu Zemi a ochrany životního pro-
středí. Pro třídy prvního stupně byla připravena stezka se stanovišti, 
kde žáci plnili nejrůznější úkoly týkající se přírody a života na Zemi. 
Do přípravy a organizace stanovišť se aktivně zapojili žáci deváté tří-
dy. Žáci druhých tříd kromě účasti na stezce navštívili NAPOS,  místní 
firmu na třídění odpadu, a po příchodu do školy posbírali odpadky 
v okolí školy. Dobrovolníci z druhého stupně se zúčastnili brigády 
na PP Na Plachtě v HK, kde pomáhali se sběrem odpadků a pře-
devším s odstraňováním náletových dřevin, vyhrabáváním trávy  
a úpravou hnízdních ploch pro včely a kutilky. Žáci sedmých a os-
mých tříd a žáci deváté třídy navštívili v  rámci projektu Ekocentrum 
PALETA – středisko ekologické výchovy v Pardubicích. Zhlédnuté vý-
ukové programy byly zaměřeny na globální problémy planety Země 
a žáky přiměly zamýšlet se nad tím, jaký podíl mohou mít i oni sami 
na problémech životního prostředí a jak je důležité pro další život  
o naši Zemi pečovat. Témata, která Den Země otevřel, byla propo-
jena s činnostmi i v dalších předmětech, v českém jazyce, v prvouce  
a vlastivědě, v přírodopise, rodinné výchově, v hudební výchově, vý-
tvarné výchově či v pracovních činnostech.

S příchodem jarního počasí, kdy už bylo možné více pobývat ven-
ku, a hlavně s možností vrátit se k prezenční výuce bez nařízených 
omezení si žáci i vyučující chtěli vynahradit vše, co se nemohlo  
v předchozích dvou letech uskutečnit. Děti si užily několik dalších 
poučných, ale přitom i zábavných projektových dnů, např. Žlutý den, 
Včeličkový den, Zvířátkový den, Čarodějnický den, Sportovní den, 
Den dětí či Krtek je náš kamarád, věnovaný spisovateli a ilustráto-
rovi Zdeňku Milerovi a jeho příběhům o krtečkovi. Źáci druhých tříd 
se vypravili se do Jaroměře do Železničního muzea a do HK na Bílou 
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věž, žáci šestých tříd na literární exkurzi do Miletína po stopách Karla 
Jaromíra Erbena a jeho sbírky Kytice a žáci páté třídy do Malých Sva-
toňovic a do Hronova po stopách sourozenců Čapkových. Putování 
krajem Devatera pohádek ukončili výstupem na rozhlednu na Jirás-
kově chatě na Dobrošově. Žáci čtvrté třídy se vypravili na exkurzi do 
Hradeckých lesů a žáci 6.B do HK na výstavu kaktusů a sukulentů. 
Den, kdy jako jediný v týdnu od rána v jednom kuse pršelo, strávili 
žáci deváté třídy v areálu na paintball v Předměřicích. Na školu v 
přírodě do Českého ráje na Malou Skálu odjeli začátkem května žáci 
5.B, kde strávili týden plný výletů do blízkého i vzdálenějšího okolí.

Žáci zhlédli také několik kulturních pořadů. Ve škole je navštívili 
členové historického šermu Pernštejni z Pardubic. Do představení 
Husité z Předměřic se  žáci mohli sami aktivně zapojit. V podání tří 
učitelů hradeckých ZUŠ si žáci vyslechli hudebně zábavný pořad 
Nahlédněte pod pokličku. I do tohoto pořadu se mohli žáci zapojit  
a vyzkoušet si např. hru na dechové nástroje nebo si zahrát na diri-
genta. Divadelní představení Kytice zhlédli žáci osmých tříd v Klicpe-
rově divadle v HK. Třídy prvního stupně navštívily divadlo Drak. 
Prvňáčci z dramatického kroužku potěšili rodiče a další návštěvníky 
svým vystoupením, v němž zahráli a zazpívali část muzikálu Broučci. 
Děti z kroužku Šikovné ručičky vytvářely krásné výrobky, které po 
celý školní rok zdobily chodbu školy.

K závěru školního roku patří neodmyslitelně výlety. Cíle jednoden-
ních i vícedenních výletů byly opravdu velmi pestré a zajímavé. Žáci 
navštívili hrad Kost, hrad Potštejn, zámek v Častolovicích, zámek  
v Novém Městě nad Metují, odkud se vydali pěšky podél řeky Metu-
je do Pekla, ZOO ve Dvoře Králové, IQlandia v Liberci a Ještěd, Bow-
ling Malšovice, Orlické hory, Sedmihorky nebo se na kolách projeli 
kolem Předměřic a Lochenic.

Poslední akcí uplynulého školního roku bylo veselé, ale zároveň i do-
jemné rozloučení s žáky deváté třídy.

Podrobné informace o všech školních akcích i s fotografiemi najdete 
na webových stránkách školy zs.pnl.cz.

Účast v soutěžích a olympiádách

Ve školním roce 2021/2022 porovnávali žáci naší školy svoje schop-
nosti, vědomosti a dovednosti v následujících soutěžích a olympiá-
dách.

V březnu se žáci 4. - 9. tříd zúčastnili 14. ročníku mezinárodní sou-

těže Matematický klokan v kategoriích Mini, Benjamin a Kadet.  
O Bobříka informatiky soutěžilo 146 žáků. Úspěšnými řešiteli se sta-
lo celkem 37 žáků. Na 1. místě v okresním kole Biologické olympiády 
se umístila žákyně 8. A, která postoupila do krajského kola a zde zís-
kala 9. místo. Okresního kola Matematické olympiády se zúčastnilo 
5 žáků pátých až osmých tříd, z nichž 3 se stali úspěšnými řešiteli.  
V ústředním kole základních škol v soutěži Basic Lingua reprezento-
vali školu 1 žák ze sedmé třídy a jeden žák z deváté třídy a v Konver-
zační soutěži v anglickém jazyce stejní žáci.

Ve spolupráci se Sborem dobrovolných hasičů Předměřice nad 
Labem proběhl další ročník soutěže Požární ochrana očima dětí.  
V okresním kole získali žáci za uplynulý školní rok v různých kategori-
ích jednou 1. místo, třikrát 2. místo a dvakrát 3. místo.

Žáci několika tříd se zapojili do soutěže pořádané Knihovnou města 
Hradce Králové nazvané Na cestě. Ve výtvarné části získali 2. a 3. 
místa tři žáci z 9. třídy a jeden žák ze 2.A. Žáci 2.B vytvořili projekt 
Tajné ostrovy, kde zkombinovali výtvarnou i literární část. Za svou 
práci si od porotců vysloužili ocenění za báječnou kolektivní práci  
v kategorii 6 – 9let.

Družstvo žáků ze 6.A se v květnu zúčastnilo okresního kola Doprav-
ní soutěže. Přestože byli v kategorii 2. stupně nejmladší, vybojovali 
krásné 4. místo v kategorii družstev a jeden z nich se umístil na 2. 
místě jednotlivců.

V atletickém čtyřboji bylo úspěšné družstvo starších žákyň. V okres-
ním kole se umístily na 2. místě, v krajském kole vybojovaly 3. místo.

Po dlouhé koronavirové pauze mohli žáci opět reprezentovat školu 
na fotbalovém turnaji McDonald’s Cup, a to v kategoriích mladší žáci 
a starší žáci.

Školní družina

Činnost školní družiny se řídila Školním vzdělávacím programem ŠD 
a Celoročním tematickým plánem. Děti mohly ve školní družině na-
vštěvovat několik zájmových kroužků: Hrátky s angličtinou, Hrátky 
s flétnou (tři skupiny dětí) a Keramiku (také  tři skupiny dětí). Děti 
navštěvující Hrátky s flétnou se v březnu vydaly na exkurzi do pro-
dejny hudebních nástrojů CMI Melodia v HK. Ve zkušebně poslou-
chaly hudební nástroje, poznávaly písničky a na rozloučenou zahrály 
prodejcům své oblíbené písně na zobcové flétny. Na konci školního 
roku zahrály na koncertě svým rodičům a dalším návštěvníkům. 



OHLÉDNUTÍ ZA ŠKOLNÍM ROKEM 2021/2022  ●  MATEŘSKÁ ŠKOLA

6

V průběhu minulého školního roku připravily vychovatelky ŠD  pro 
děti několik zábavných akcí. V adventním čase to byla Míkulášská 
nadílka spojená s příchodem Mikuláše, čerta a anděla a vánoční po-
sezení u stromečku s rozdáváním dárků. Na jaře to byl Čarodějnický 
den, Sportovní odpoledne a Den dětí se Sheredkou. Vyvrcholením 
činnosti ŠD byla letní zotavovací akce v penzionu Bartošova pec ne-
daleko Turnova. V srpnu za krásného počasí  zde žáci prožili týden 
her, sportování, zábavy a dalších aktivit. Většinu času trávili účastníci 
pobytu venku na hřišti. Hráli beachvolejbal, florbal, vyzkoušeli mimo 
jiné střelbu z laserové pušky, střelbu z luku, plavbu na raftech nebo 
lezeckou stěnu. K nevšedním zážitkům patřila návštěva zámku Velký 
Rohozec a lampionový průvod. 

Po celý školní rok využívala ŠD v maximální míře možnosti pobytu 
dětí venku na prostranství před školou nebo v parku, kde je dostatek 
místa ke hrám i sportování v každé roční době.

Válečný konflikt na Ukrajině

V únoru 2022 začal válečný konflikt na Ukrajině. Do České republiky 
začal přicházet velký počet ukrajinských uprchlíků včetně dětí ško-
lou povinných. K docházce do naší školy se v tomto období přihlásilo 
5 ukrajinských žáků. V červnu 2022 se konal zvláštní zápis pro ukra-
jinské děti, k tomuto zápisu se žádné ukrajinské dítě nedostavilo.  
V současné době jsou do naší školy od září školního roku 2022/2023 
přihlášeni 3 žáci, dvě dívky a jeden chlapec. Dívky navštěvují druhý 
ročník, chlapec osmý ročník.

Na podporu výuky českého jazyka bylo nabídnuto žákům cizincům 
doučování z českého jazyka.

Závěrem mého příspěvku mi dovolte, abych jménem vedení školy 
a celého pedagogického sboru poděkovala Obecnínu úřadu Před-
měřice nad Labem za podporu naší činnosti a za spolupráci. Všem 
čtenářům Předměřického zpravodaje přejeme klidné prožití vánoč-
ních svátků a v roce 2023 především pevné zdraví a spokojenost jak 
v osobním, tak v pracovním životě.

Mgr. Jana Kopřivová

ROK V MATEŘSKÉ ŠKOLE 

Přivítali jsme nový rok 2022 s přáním prožít ho šťastně a hlavně ve 
zdraví, což je za poslední dva roky s covidem to nejdůležitější. Vá-
noční svátky končí 6. ledna příchodem Tří králů. Jako každý rok nám 

děti z předškolní třídy Motýlků předvedly krátké hudební vystoupe-
ní, vinšovaly štěstí a zdraví a své kamarády  obdarovaly sladkostmi. 

Byl únor a školka se chystala na karneval. Každá třída si ho organizo-
vala sama ve svých prostorách z důvodu protiepidemických opatře-
ní. Paní učitelky připravily stanoviště, kde děti dle zájmu plnily růz-
né úkoly, tancovaly, zpívaly nebo jen přihlížely a hrály si. Na závěr 
dostaly šaškovskou čepici a frkačku, z čehož měly největší radost. 
Nechyběla promenáda masek a úsměvné focení.

Zima končila a vítali jsme jaro. Děti vyráběly malé Mořeny, které si 
nosily domů, paní učitelky vyrobily jednu velkou v životní velikosti z 
ekologických materiálů. První jarní den vyšel průvod celé MŠ za do-
provodu říkadel, písniček a zvuků rachtátek vhodit Mořenu do Labe.

Dne 24. března zavítala do školky paní Hana Adamcová s naučným 
programem „Včely“. Formou rozhovorů a her nám přiblížila život 
včel a jejich důležitost v ekosystému. Měla připraveny pomůcky jak 
přírodní, tak k tomuto účelu zhotovené. Děti byly aktivní, zvídavé  
a vyprávěly své zážitky. 

Další akcí byla návštěva hudebního divadla „Trsátko“. S veselým po-
řadem „Domku, domečku“ se představila paní Jana Hryzlíková a pan 
Josef Zámečník. Děti si s nimi společně zazpívaly za doprovodu kyta-
ry a harmoniky, na závěr je odměnily  potleskem.

Naši malí předškoláci se pomalu chystali na vstup do ZŠ. Výhodou 
sloučení subjektů MŠ a ZŠ Předměřice nad Labem je spolupráce 
mezi učiteli. Jako každý rok byli předškoláci i letos pozvaní do první 
třídy na návštěvu, která se uskutečnila 4. dubna. Mohli si vyzkoušet, 
jak se sedí ve školní lavici, dozvěděli se, jak se mají při vyučovacích 
hodinách chovat. Prvňáčci jim předvedli, co se od září naučili, jak již 
dokážou číst a počítat. Na rozloučenou dostali malí školáci bonbóny 
a paní učitelka poděkování.

A byly tu Velikonoce. Třídy byly vyzdobeny malovanými vajíčky, sle-
pičkami, zajíčky a jinými motivy, vyráběly se dárečky pro rodinu. Tý-
den před Velikonočním pondělím byly ve školce vyhlášeny pašijové 
dny. Každý den v tomto týdnu až do Velkého pátku má svou barvu,  
a tak tomu děti přizpůsobily barvu oblečení i ostatních doplňků.

Dne 20. dubna zavítala do školky další návštěva, loutkoherečka Iva-
na Bílková. Zhlédli jsme poetický příběh od spisovatelky Deisy Mráz-
kové s názvem „Nádherné úterý“. Bylo to pro nás něco nového, diva-
dlo zde pracovalo s optikou a světelnými odrazy. Konec dubna byl ve 
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znamení pálení čarodějnic. Oblékli jsme čarodějnické kostýmy a rej 
začal. Tancovalo se a čarovalo, vařily se lektvary. Bylo pěkné počasí, 
tak jsme v průvodu vyrazili okolo školy. Z oken ve třídách nám mávali 
školáci a z jídelny paní kuchařky. Nakonec jsme se vrátili na zahradu, 
kde si děti hrály a tancovaly až do oběda.

A byl tu květen, který je tradičně spojen s Dnem matek. Každá třída 
si připravila pásmo písniček, tanečků nebo pohádek, děti vyráběly 
dárečky a přání. Maminky, ale i tátové, sourozenci a prarodiče byli 
pozvaní 5. května na besídku. Nechyběly úsměvy ani slzy z dojetí.    

V úterý 10. května proběhl dle daných kritérií zápis do MŠ. Rodiče si 
nejprve pohovořili s vedoucí učitelkou paní Davidovou a věnovali se 
úřední části zápisu.  Následně si prošli prostory školky, děti se mohly 
zapojit do probíhajících činností, hrát si, nebo si zacvičit. Domů si 
odnesly malý dáreček. O měsíc později proběhl ještě zápis pro ukra-
jinské děti. 

Poslední květnový týden nastoupily do školky na praxi dvě žákyně 
prvního ročníku ze Střední pedagogické školy, třída SNP v Hradci Krá-
lové. Byla to jejich první zkušenost a možnost seznámit se v reálu  
s prací, kterou si do budoucna vybraly jako své povolání. V tomto 
týdnu proběhly ještě dvě akce. V pondělí 23. května zavítala do škol-
ky loutkoherečka paní Vyšohlídová s pohádkou „Zvířátka a loupež-
níci“. Děti se v pohádkovém příběhu dozvěděly, jak je důležité mít 
přátele a pomáhat si.

Hned další den se konal školní výlet do království perníku pod Kuně-
tickou horou. Jeli jsme dvěma autobusy a vystoupili přímo v areálu 
před Perníkovou chaloupkou. Tam se konala prohlídka s netradičním 
výkladem pohádky a ukázka pečení perníku ve starých dřevěných 
formách. Následovala procházka lesem až k hradu Kuňka. Cestou 
zpátky jsme pozorovali zvířata v ohradách, nechybělo ani zastavení 
na dětském hřišti. Počasí nám přálo a výlet se zdařil.

První červnový den se ve školce konala oslava Dne dětí. Na zahradě 
probíhaly hry a soutěže, nechyběla ani diskotéka. Děti si svůj svátek 
užily, domů si odnesly bublifuk a létající talíř. Dne 21. června jsme 
uspořádali sportovní dopoledne. Skákalo se do písku na doskočišti 
ZŠ, v parku se závodilo v běhu a hodu míčkem do dálky. Kdo  nespor-
toval, fandil kamarádům. Na zahradě byly děti odměněny diplomy 
a medailemi.

Poslední červnová akce proběhla ve čtvrtek 23. června. Ve školce 
jsme přivítali pana Radka Švábka z „Divadélka malé Bo“, který přijel 

s pořadem na rozloučení s předškoláky. Děti s ním rychle navázaly 
kontakt a s radostí se zapojovaly do všech aktivit. Nakonec je pan 
Švábek v převleku krále pasoval na školáky. Pro vzpomínku na MŠ 
obdarovaly paní učitelky děti knihou s věnováním a popřály jim hod-
ně úspěchů ve škole. 

Začaly letní prázdniny a školka se na šest týdnů uzavřela. Během 
prázdninového  provozu se uklízelo, myly se hračky, odstraňovaly se 
závady a vše se chystalo na září.

Nový školní rok 2022/2023 s sebou přinesl personální změny. Paní 
Jarmila Davidová předala svou funkci zástupkyně pro MŠ kolegy-
ni Kláře Pištové, ale nadále zůstala ve školce jako řadová učitelka.  
K nejmladším dětem nastoupila asistentka paní Helena Dvořáková.

V polovině září se k nám zase vrátil covid-19. Onemocnělo několik 
dětí, následně i tři zaměstnanci MŠ, takže došlo k omezení provozu 
na 14 dní. Z tohoto důvodu bylo zrušeno divadelní představení. 

V říjnu se vrátilo pěkné počasí, a tak jsme hodně pobývali venku, 
ať již na zahradě, v parku, nebo na procházkách po okolí. Předškol-
ní třída vyrazila na podzimní výšlap okolo Labe až k lochenickému 
mostu. Cestou děti pozorovaly změny v přírodě, sbíraly přírodniny 
na vyrábění nebo jako dekoraci.

V pondělí 17. října jsme využily pozvání na exkurzi do vojenského 
letiště v Pardubicích. Děti si v hangárech prohlédly vrtulník, malá 
letadla, pozorovaly vzlet stíhaček Gripen. Také měly možnost sezná-
mit se s vybavením vojenských hasičů. Provozem letiště nás prová-
zel hlavní vojenský technik.

Hned další den k nám již podruhé zavítala loutkoherečka Ivana Bílko-
vá s netradičním pojetím pohádky „O dvanácti měsíčkách“. Koncem 
měsíce byla vyhlášena akce pro rodiče a děti „Vyrobte si doma dýňá-
ka“.  Každý měl možnost přinést svůj výtvor do MŠ a vyzdobit s ním 
zahradu. Děti dostaly diplom za účast a sladkou odměnu k tomu.

A byl tady listopad a s ním další divadla. Loutkoherečka Eva Keleme-
nová zahrála dětem pohádku „Sněhurka“ a předškoláci navštívili di-
vadlo Drak v Hradci Králové, kde zhlédli představení „ O zlaté rybce“.

Pomalu se blížil advent a my jsme se těšili na výstavu do Lochenic. 
Jako vždy to byl příjemně strávený čas s vůní a ochutnávkou cuk-
roví. Přivezli jsme si inspiraci na vánoční tvoření nebo na prostření 
štědrovečerního stolu. Děti dostaly od pořadatelek výstavy krásně 
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nazdobené perníčky a poděkovaly jim písničkou. Koncem měsíce 
proběhla akce „Vyrábění čerta s rodiči“.  Maminky i tátové mohli 
strávit odpoledne se svými dětmi v MŠ a společně si vyrobit čerty. 
Paní učitelky vše připravily, takže byla potřeba už jen dobrá nálada  
a šikovné ruce.Ve třídách se vyrábělo, povídalo a bylo veselo. 

Dne 5. prosince přišli na návštěvu Mikuláš a čert. Děti jim zazpívaly, 
zatancovaly a slíbily, že budou celý rok hodné. Za odměnu dosta-
ly balíček se sladkostmi a ovocem. Kdo se nebál, pohladil si čerta  
a společně se s ním vyfotil. S čerty jsme se ještě úplně nerozlouči-
li. Zavítala k nám paní Irena Fenyklová se svým „Knihadýlkem“, kde 
ožívají knihy a zaznívají písničky, a zahrála nám pohádku “O čertovi“.

Byl prosinec, čas Vánoc. V každé třídě svítil adventní věnec, paní uči-
telky si společně s dětmi nazdobily stromeček, rozdával se adventní 
kalendář. Rodiče nosili na ochutnávku cukroví, atmosféru umocňo-
valy vánoční písně a koledy. A byl tu den, na který se děti nejvíce 
těšily. Zazvonil zvoneček a Ježíšek naděloval dárky. Přinesl nám do 
školky nejen hračky, ale i didaktické a výtvarné pomůcky. Nezapo-
mněl ani na plyšáka, kterého si každý kluk i holčička odnesli domů.

Ve čtvrtek 22. prosince jsme si popřáli krásné prožití vánočních svát-
ků a rozešli se ke svým rodinám.

Také vám všem přejeme šťastné a veselé Vánoce a do nového roku 
2023 hlavně zdraví a spokojenost.

Gisela Medašová a kolektiv MŠ
KNIHOVNICKÝ ROK 2022

Každý rok touto dobou bilancujeme vše, co se v průběhu roku  
v knihovně událo.

Nejprve se podíváme do statistiky. V měsících od ledna do konce 
listopadu měla knihovna 450 registrovaných čtenářů. Do knihovny 
přišlo 3 134 návštěvníků, kteří provedli 7 205  výpůjček, z toho 714 
periodik. Dalších 1 685 návštěvníků se zúčastnilo vzdělávacích a kul-
turních programů. V závěrečné statistice se tato čísla zvýší, proto-
že máme před sebou ještě celý prosinec. Vlastní knihovní fond byl  
i v tomto roce  pravidelně doplňován výměnnými soubory tvoře-
nými knihami nejrůznějších žánrů ze Střediskové knihovny v Hradci 
Králové. Knihovna je kromě hodin pro veřejnost otevřena ještě další 
hodiny pro žáky ZŠ. Dopoledne zde probíhají literární besedy a také  
výuka zejména literární výchovy. V odpoledních hodinách využívají 
prostory knihovny děti čekající na odpolední výuku, kroužky či na 
výuku na hudební nástroje, nebo dojíždějící děti při čekání na au-
tobusy.

Začátkem kalendářního roku byla činnost knihovny ještě omezována 
nařízeními v souvislosti s pandemií koronaviru. Dobrou zprávou je, 
že od 14. března byla všechna omezení zrušena.

V únoru a březnu navštěvovali knihovnu žáci prvních tříd, ze kterých 
se v této době již stávají čtenáři. Při první návštěvě se seznamovali  
s uspořádáním knihovny, dozvěděli se, jak se stát čtenářem knihov-
ny a co je možné si v knihovně půjčit. Povídali jsme si i o tom, jak se 
ke knihám máme chovat. Při druhé návštěvě se dozvěděli, jak vzniká 
kniha, kdo má co při vytváření knihy na starost a kolik práce se skrý-
vá za tím, než se kniha dostane ke svému čtenáři. Děti si zahrály na 
redaktory a vyzkoušely si i práci jazykového korektora. 

V pátek 1. dubna mohla po tříleté přestávce opět proběhnout „naži-

vo“ celostátně vyhlašovaná knihovnická akce na podporu čtenářství 
– Noc s Andersenem. Naší v pořadí čtrnácté NsA se zúčastnilo 25 
dětí ze třetí třídy a 3 dospělí. Již během týdne se děti při hodinách 
čtení seznamovaly s pohádkami H. Ch. Andersena a nakreslily k nim 
krásné obrázky, kterými byla vyzdobena knihovna. V pátečním od-
poledním a večerním programu v knihovně jsme si připomněli ještě 
jubileum českého výtvarníka, loutkáře, ilustrátora, malíře, spisova-
tele a scénáristy Jiřího Trnky, od jehož narození uplynulo v únoru 110 
let a který ilustroval mimo jiné i Andersenovy pohádky.  Odměnou 
za splnění literárních kvízů, hádanek, křížovek a dalších úkolů byla 
veselá loutková pohádka Kašpárek a Kalupinka, kterou děti zhlédly 
v podání lidového loutkáře z Hradce Králové, pana Jiřího Polehni.  
I když jsme tentokrát v knihovně nenocovali, program si děti užily  
a odcházely domů s úsměvem na tvářích. 

Začátkem června jsme vyhodnotili celoroční čtenářskou hru Lovci 
perel, kterou jsme zahájili na začátku školního roku v září 2021. Jde 
o zábavnou soutěž, která vznikla v KMHK na podporu dětského čte-
nářství. Čtenář-lovec přečte knihu-perlorodku a zodpovězením otá-
zek prokáže, že knihu opravdu přečetl. Za to získá perličku. V tomto 
ročníku se do hry zapojilo 92 čtenářů z prvních až sedmých tříd, kteří 
získali dohromady 485 perliček. Nejúspěšnějšími lovci byly hned dvě 
čtenářky ze 4. třídy.  Každá z nich ulovila 45 perliček. Všichni účastní-
ci hry obdrželi diplomy, drobné dárečky a samozřejmě svoje ulovené 
perly. V současné době probíhá již další ročník této soutěže.

V červnu také pravidelně pasujeme prvňáčky na čtenáře. Jde o velmi 
oblíbenou celostátně vyhlašovanou knihovnickou akci. Prvňáčkové 
svým rodičům a dalším přítomným ukázali, co všechno se za prv-
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ní školní rok ve škole naučili. Nad vším dohlížela královská družina  
s princeznou a šaškem. Této role se nadšeně a velmi pěkně ujali tři 
žáci ze 7.A. S úkoly, které museli prvňáčci splnit, si hravě poradili,  
a tak mohl král všechny děti zaslouženě pasovat na čtenáře.

V září jsme v knihovně přivítali spisovatelku, autorku knih pro děti, 
paní Ilonu Fišerovou. Poutavým vyprávěním přiblížila žákům třetích 
až pátých tříd práci spisovatele,  představila jim knihy, které pro ně 
napsala, a prozradila i mnoho zajímavého, co při psaní knih sama 
zažila. Děti si všechny její knihy prohlédly  a potom s paní spisova-
telkou besedovaly o její nejnovější knize Tajná mise šotka Mařínka. 
Na tiskařského šotka si také zahrály. Žáci čtvrté třídy si již před be-
sedou přečetli knihu Kdo by v létě myslel na Vánoce, a tak si o ní  
s paní spisovatelkou nejen povídali, ale potěšili ji i svými ilustracemi 
ke knize. V závěru besedy dostal každý žák kartičku s podpisem paní 
spisovatelky a knihovna dostala darem knihu Druhé housle.

V prvním říjnovém týdnu jsme se zapojili do Týdne knihoven 2022. 
Nejprve jsme v knihovně přivítali žáky prvních tříd, kteří začali školu 
navštěvovat v září 2022, aby se seznámili s uspořádáním knihovny 
a věděli, jak si vypůjčit knížku, která se jim bude líbit, i když zatím 
všechna písmenka neznají. Žáci třetích tříd se seznamovali s kniha-
mi, které pro ně napsal Jiří Žáček, spisovatel, básník, překladatel  
a také autor čítanek. Zjistili, že Žáčkovy verše jsou zábavné a že ne-
jsou jenom ke čtení, ale také na hádání nebo že se s nimi dá i hrát 
např. na ozvěnu.

V rámci Týdne knihoven probíhá také každoročně ocenění knihoven 
a knihovníků Královéhradeckého kraje. Vyhlášení výsledků za rok 
2022 se uskutečnilo na Slavnostním setkání knihovníků ve Studijní 
a vědecké knihovně v Hradci Králové dne 12. října. Ocenění Knihov-
nice roku 2022 Královéhradeckého kraje putovalo do naší knihovny. 
Nominována byla a ocenění získala Mgr. Jana Kopřivová. O přiděle-
ní čestného titulu rozhoduje každý rok komise složená ze zástupců 
krajské knihovny a regionálního výboru SKIP.

V prosinci v době předvánoční jsme si s žáky druhých a třetích tříd 
připomněli Vánoce v básních, vyprávěních a vánočních příbězích Jo-
sefa Lady a Josefa Čapka. Pro dospělé čtenáře připravila spisovatel-
ka paní Martina Bittnerová vyprávění o Vánocích Boženy Němcové 
a Karoliny Světlé, doplněné čtením z korespondence těchto dvou 
spisovatelek a v určité době i přítelkyň. Program byl v důsledku covi-
du-19 opožděným připomenutím 200. výročí narození B. Němcové.

Na závěr ještě připomenu, že všechny informace o knihovně najdete 
na webové adrese  knihovnapredmericenadlabem.webk.cz a také 
na webových stránkách školy – zs.pnl.cz. Obecnímu úřadu Předmě-
řice nad Labem děkujeme za podporu naší činnosti. Všem čtenářům 
Předměřického zpravodaje přejeme krásné prožití vánočních svátků, 
zdařilé ukončení letošního roku a v nastávajícím roce hlavně hodně 
zdraví a všeobecného klidu.

Mgr. Jana Kopřivová

FBC SOKOL PŘEDMĚŘICE – FLORBAL

Poslední roky nepřály florbalu a sportu všeobecně. Obě předchozí 
sezóny byly narušeny covidovou epidemií. Bohužel nás tyto roky po-
znamenaly v tom smyslu, že si děti odvykly pravidelně a organizova-
ně sportovat. Následný sportovní restart nebyl zdaleka tak snadný, 
jak jsme si mysleli. Nejen, že nám ubylo mladých sportovců při tré-
nincích, ale také trenérské obsazení se nám poněkud zúžilo. Ať to již 

byly pracovní povinnosti trenérů, které jim neumožňovaly věnovat 
se trénování mládeže, či jiné okolnosti, zjistili jsme, že máme ne-
dostatek mládeže i trenérů. Řešení jsme ovšem našli a na minulou 
sezónu jsme uzavřeli florbalovou spolupráci s klubem FBŠ Všestary. 
Doplnili jsme tak mládežnické týmy o chybějící hráče a také nám 
byla poskytnuta trenérská výpomoc. S odstupem roku můžeme kon-
statovat, že tato spolupráce byla oboustranně prospěšná. V letošní 
sezóně se nám začalo blýskat na lepší časy. Nejen, že se nám doplňu-
jí týmy o hráče, ale rozrostli jsme se také trenérsky.

Kromě již „ostřílených“ trenérů se do trénování zapojili i naši aktiv-
ní hráči či předměřičtí odchovanci (Jan Kubec ml., Václav Tošovský 
ml., Jakub Vaculík). Zároveň jsme posílili v kategorii mužů o trenéra 
Aleše Krolopa, jenž má letité trenérské zkušenosti. Ve dvou nejstar-
ších kategoriích, tedy v juniorech a mužích, zavedl velice důsledný  
a aktivní přístup k tréninkům i zápasům. Oba týmy pod jeho vede-
ním zaznamenávají značný progres, což se pozitivně projevuje na 
dosavadních zápasových výsledcích.

Když se tedy podíváme na jednotlivé kategorie, jsme letos opět 
kompletní co do přihlášených týmů v registrovaných soutěžích. 
Přípravky již tradičně dávají základy těm nejmenším florbalistům  
a jsme rádi, že zde máme spoustu nových tváří, kterým učaroval dě-
rovaný míček.

Elévové jsou pak naší nejmladší soutěžní kategorií, která získává prv-
ní zkušenosti i v organizované soutěži, kterou je přebor elévů. Stej-
nou soutěž, jen o kategorii výše, hrají také naši mladší žáci. V kate-
gorii elévů i mladších žáků nejde ani tak o výsledek, jako o osvojení 
zápasového nasazení. Proto se v těchto kategoriích nepočítá skóre, 
ale hraje se jen a pouze pro radost ze hry.

U starších žáků jsou zápasy již více taktické. Hraje se na výsledky, je 
vedena tabulka soutěže, statistiky vstřelených gólů, tabulka kanad-
ského bodování, tedy téměř vše jako při velkém florbalu.

Další kategorií jsou dorostenci, kteří hrají 2. ligu dorostu. V termí-
nu uzávěrky byl náš dorostenecký tým na 5. místě ligové tabulky  
s poměrem 4 výher a 2 prohraných utkání. V kategorii starších žáků  
i dorostu pokračujeme v částečné spolupráci s FBŠ Všestary, kdy 
nám vzájemně hostují vždy 3 hráči v každé kategorii. V dorostu 
máme nové „přírůstky“ také z oddílu Sion Hradec Králové. V důsled-
ku  absence trenérů kategorie dorostu se oddíl nepřihlásil do soutě-
že, a dorostenci se tak stali volnými hráči. Po vzájemné dohodě pak 
doplnilo naše řady 5 nových hráčů.
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V kategorii juniorů máme 14 hráčů. Junioři jsou jednou z kategorií, 
kde nám díky covidu tým zeštíhlel, jelikož tréninková i herní pauza 
znamenala pro několik hráčů ukončení sportovní kariéry. Tým tak 
nyní nastupuje ve 3. lize juniorů a o postup do vyšší soutěže musí 
tvrdě zabojovat. Junioři trénují spolu s muži, což jim umožňuje tré-
novat ve vyšším nasazení, ale některým hráčům také nastupovat 
právě za kategorii mužů. Muži hrající královéhradeckou ligu mužů 
letos pomýšlejí na postup do vyšší soutěže. V době uzávěrky tohoto 
příspěvku byli na 3. místě ligové tabulky se ztrátou 2 bodů na vedou-
cí ligový tým. Pevně věříme, že náš tým mužů ještě neřekl poslední 
slovo a o vítězství v soutěži bude tvrdě bojovat.

Nelze také opomenout nesoutěžní tým žen. Ten dává jasně najevo, 
že florbal není nutné hrát vždy jen pro ligové body.

Florbalový oddíl FbC Sokol Předměřice se v sezóně 2022/2023 zno-
vu řádně nadechl a do soutěží přihlásil 6 týmů. Pracujeme na no-
vém webu, obnovili jsme staronovou spolupráci s firmou Exesport, 
která je významným dodavatelem florbalového vybavení a dalších 
sportovních doplňků. Jednáme s novými sponzory  a pracujeme na 
dalším rozvoji oddílu.

V neposlední řadě bychom rádi pozvali nové florbalisty do našich 
řad. Stačí se přijít podívat na jeden z našich tréninků a vše potřebné 
se již dozvíte. Není nutné čekat na začátek sezóny,  lze se k nám při-
dat kdykoli v průběhu roku.

Aby byl výčet našich sportovních aktivit kompletní, je nutné myslet 
také na rodiče našich svěřenců a na fanoušky. Proto pro vás připra-
vujeme již 4. FLORBALOVÝ PLES – Fbc Sokola Předměřice. O termínu 
vás budeme včas informovat, ale již nyní se těšíme na setkání s vámi.

Jan Kubec – za FbC Sokol Předměřice

TJ SOKOL – ODDÍL RYCHLOSTNÍ KANOISTIKY

Zdravíme příznivce kanoistiky. Letošní rok 2022 byl proti letům mi-
nulým, která poznamenala pandemie covid-19, výrazně lepší, a pro-
to jsme se, jak bylo dříve zvykem, mohli účastnit celé série závodů. 
Naši závodníci reprezentovali oddíl TJ Sokol Předměřice nad Labem 
na celostátní i regionální úrovni. Členská základna se opět o pár ka-
jakářů rozrostla, a to o ty nejmladší.

Naše závodní družstvo tvoří tito závodníci:

Trenéři:
Jitka Kulhánková, Miloš Nepilý, Libor Filip a Petr Holštein
Junioři a muži:
Michal a Marek Prokopovi se od letošního roku věnují studiu, pro-
to se účastnili pouze místních závodů v Černožicích, kde podpořili 
náš klub.
Žáci a benjamínci:
Lucie Hegedüsová, Mikuláš Hronek, Natálie Kubátová,  Lukáš Lou-
da, Alice Válková, Šimon Hušek, Erik Pirkl, Rozárka Parobková, On-
dra Louda, Ondra Hloušek, Jirka Vachek, Ondra Martínek a Eliška 
Matějíčková

V letošním roce jsme se zúčastnili těchto závodů:

• 2 × Český pohár v Račicích
• Mistrovství České republiky na krátkých tratích v Račicích
• Mistrovství České republiky ve vytrvalosti v Kojetíně
• Mistrovství České republiky na dlouhých tratích v Týně nad 
Vltavou
• Český pohár benjamínků v Chomutově

Závody Labského poháru:

• Nymburská 500
• Hradecký kilometr
• Pastviny
• Černožický kilometr
• Pohár Sezemic

Nově jsme závodili v Jablonci nad Nisou, Častoboři a v Praze – na 
Spartě.

Celý rok jsme věnovali tréninkům zvýšené úsilí, které naši závodníci 
zúročili při závodech. Probíhala příprava v tělocvičně, v posilovně, 
plavání v hradeckém bazénu pod vedením zkušeného trenéra, bě-
žecká příprava, a to jak po svých, tak na lyžích. Každý pátek jsme 
cvičili jógu a zaměřili se na protahování zkrácených partií.

V červenci 2022 na Mistrovství ČR v krátkých tratích se do finálových 
jízd probojovali i naši žáci, Lucka a Mikeš. Krásného úspěchu dosá-
hl Mikuláš Hronek na trati 500 m se svým deblovým „parťákem“  
z hradeckého Sokola Danielem Žabou, když obsadili 3. místo. Lucie 
Hegedüsová zvítězila v kategorii K4. V silné konkurenci obstála také 
Alice Válková, která na trati 1 000  m vybojovala stříbrnou medaili 
a v kategorii K2 je Mistryní České republiky.  Nejrychlejších 500 m 
ve své jízdě zajela Rozárka Parobková a odvezla si zlatou medaili. 
Krásné umístění vybojoval i Ondřej Louda, který obsadil třetí příčku. 
Dařilo se také  Natálii Kubátové.

Na Mistrovství ČR v dlouhých tratích v Týně nad Vltavou se Mikuláš 
Hronek na deblkajaku umístil na krásném 2. místě a Ondřej Louda 
přidal bronzovou medaili v singlu.

Výkony našich závodníků bylo v závěru sezóny možné sledovat na 
tradičním hojně obsazeném Černožickém kilometru v nedalekých 
Černožicích. Náš oddíl nastoupil v nejpočetnější sestavě za poslední 



a musím konstatovat, že jsem velice hrdý a hrdým členem oddílu. 
Výsledky tohoto závodu jsou následující:

• 20 DL na 500 m ženy – 1. místo
• 20 DL na 2000 m muži – 3. místo
• 20 DL na 200 m muži – 3. místo
• 10 DL na 200 m mix – 3. místo
• 10 DL na 500 m mix – 3. místo
• 10 DL na 2000 m mix – 2. místo

Kvůli Mistrovství světa Dračích lodí jsme museli oželet kompletní 
účast na MČR v Račicích. Pouze malá část našich členů se těchto re-
publikových závodů mohla účastnit. Rozhodně si však nevedli špat-
ně a vzorně reprezentovali naši obec Předměřice nad Labem.

V příštím roce budeme své závodní zájmy směřovat k účasti na ME 
klubových posádek v Itálii. Věřím, že to pro předměřický oddíl DRA-
ČÍCH LODÍ „cinkne“, a ne jen jednou.

Děkuji všem členům oddílu za jejich čas strávený na trénincích a za 
skvělé závodní úspěchy. Za celou naši komunitu přeji všem občanům 
Předměřic nad Labem klidné prožití vánočních svátků, hodně zdraví 
a úspěšný vstup do nového roku 2023.

Karel Bareš – předseda oddílu DRAČÍ LODĚ
TJ Sokol Předměřice nad Labem

DIVADELNÍ SOUBOR

Rok 2022 byl pro náš divadelní soubor celkem úspěšný. Podařilo se 
nám vystoupit před vás s komedií Nejlepší jsou studený, jejíž pre-
miéra se konala na jaře. Poté jsme vystoupili s touto hrou v Před-
měřicích ještě jednou a na podzim jsme ji odehráli na Výšince u 
Trutnova. S radostí budeme navštěvovat i další obce, kde budou mít  
o naše vystoupení zájem. Rádi bychom se zúčastnili také XII. národní 
přehlídky amatérských divadel v Lázních Toušeni, která je plánována 
na duben 2023. Náš zájem o účast na této přehlídce jsme již projevili 
a nyní budeme čekat na vyjádření pořadatelů přehlídky, kteří bu-
dou vybírat z více než sedmdesáti souborů. Přihlásili jsme se také na 
postupovou přehlídku Miletínské jaro, kde též očekáváme vyjádření 
pořadatelů. Takže v roce 2023 plánujeme vystupovat s touto hrou 
a potěšit tak co nejvíce diváků, kteří mnohdy nacházejí v některé  
z postav jistou podobnost s lidmi ze svého okolí. Pokud jste komedií 
ještě neviděli, nebo se budete chtít podívat znova, budeme se snažit 
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roky včetně letošních začátečníků. Naši závodníci za velké podpory 
rodičů a dalších příznivců předvedli vynikající výkony s řadou vítěz-
ství a medailových umístění. Velmi nás potěšily výkony našich čtyř-
kajaků v nejsledovanějších závodech.

V letošním roce jsme opět zlepšili materiální vybavení oddílu náku-
pem vybavení pro nejmenší závodníky. Stále dovybavujeme posilov-
nu ve sportovní hale. Se členy oddílu jezdíme na zimní soustředění 
na běžky na Benecko. Zkušenější závodníky čeká v březnu tradiční 
soustředění v Itálii, letní prázdninové soustředění budeme mít tý-
den v domácím prostředí na loděnici v Předměřicích a na týden od-
jedeme na Račický kanál.

Rychlostní kanoistika je nákladný sport a činnost oddílu by neby-
la možná bez stabilní a dlouhodobé finanční a materiální podpory 
Obecního úřadu v Předměřicích nad Labem. Do rozpočtu oddílu 
opět přispěl i Obecní úřad v Lochenicích, další zdroje jsme získali od 
Českého svazu kanoistiky, České obce sokolské. Přijali jsme sponzor-
ský příspěvek od  ČPP, WLC Park s.r.o., ILUZE s.r.o., od Jiřího Drabala, 
společnosti TURCK s.r.o., Louda stavby.  Materiálně nás podpořila  
i společnost Ekoizol V&V. Všem tímto velmi děkujeme!

Petr Holštein

DRAČÍ LODĚ TJ SOKOL PŘEDMĚŘICE NAD LABEM 2022     

Vážení spoluobčané,

oddíl DRAČÍCH LODÍ, jehož členská základna čítá závodníky a závod-
nice ve věku od 15 do 57 let, vstoupil dvanáctým rokem mezi elitu 
oddílů tohoto krásného kolektivního sportu.

Scházíme se dvakrát v týdnu k intenzivním tréninkům. Před důleži-
tými závody vypisujeme soustředění. Vše je organizováno ve volném 
čase členů oddílu. S  radostí mohu konstatovat, že i uplynulá sezóna 
byla úspěšná a Předměřice nad Labem jsou hrdou součástí komuni-
ty dračích lodí v České republice, a mohu říci i celosvětovou „první 
ligou“ s ohledem na výsledky na letošním Mistrovství světa Dračích 
lodí.

Přípravy v letošním roce byly směřovány k srpnovému celosvětové-
mu klání v Račicích. Proto na začátku sezóny byl zvolen pouze jeden 
pohárový závod. Zde naše posádka 10 DL na 200 m brala zlato.  

Stěžejní srpnový závod Mistrovství světa národních reprezentačních 
posádek v Račicích byl opravdovým vrcholem pro naše závodníky 
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ji opět v Předměřicích během roku odehrát. Těšíme se na vaši ná-
vštěvu a děkujeme za přízeň.

Stanislava Hrušková – za divadelní soubor 

Již tradičně patří naše poděkování všem, kteří nás podporují při naší 
činnosti, zejména obci Předměřice nad Labem, našim sponzorům, 
trenérům a rodičům. Do nového roku 2023 přejí předměřičtí soko-
lové všem pevné zdraví, štěstí a mnoho úspěchů.

Jan Kubec – starosta TJ Sokol Předměřice nad Labem

FOTBALOVÝ ROK 2021 – TJ SLAVOJ PŘEDMĚŘICE

Začátek letošního soutěžního ročníku 2022/2023 jsme s mládeží 
jako již tradičně každý rok zahájili v měsíci srpnu, a to letním sou-
středěním na Pecce. Zde jsme si to všichni užili, jelikož nám přálo 
počasí. Během celého týdne jsme na místním fotbalovém hřišti  
a v přilehlých lesích nabírali fyzickou kondici a zdokonalovali fot-
balové dovednosti. Na soustředění za námi přijeli mládí fotbalisté  
z týmu Slavia Hradec Králové, s jejichž mladšími žáky jsme sehráli 
velice kvalitní přátelské utkání.  

Muži
Tým mužů se v sezóně 2021/2022 umístil na krásném sedmém 
místě. Podzimní část sezóny 2022/2023 začala nadějnými výkony  
v přípravných utkáních i poháru. Velmi sympatický byl i herní projev. 
Bohužel se tato skutečnost nepřenesla do mistrovských utkání. Hra 
byla stále výborná a ve většině utkání jsme byli lepší než soupeř. 
Výsledkově se nám ale nedařilo. Tomu odpovídá třinácté místo po 
podzimní části sezóny.

Cílem pro jaro je taktické zvládnutí zápasů a posun do klidnějších 
vod tabulky. Poděkování patří trenérovi Lukáši Mrkvičkovi i spolu-
pracujícím Martinu Strakatému a Josefovi Boučkovi.

Mladší dorost
Pro letošní soutěžní ročník 2022/2023 jsme po delší době sestavili 
tým mladšího dorostu, se kterým hrajeme Krajský přebor. V tomto 
družstvu máme našich 9 odchovanců ročníku 2007. Abychom mohli 
soutěžní ročník absolvovat, tak jsme vytvořili souklubí s našimi fot-
balovými přáteli z TJ Sokolu Malšova Lhota. Také jsme do týmu za-
pracovali několik našich šikovných hráčů ročníku 2008 a 2009, kteří 
se v konkurenci starších kluků zcela jistě neztratili. 

Pro letošní ročník se do soutěže přihlásilo celkem 10 týmů a naše 
družstvo se po podzimní části usadilo s 12 body na 8. místě. Poděko-
vání patří i trenérům Aleši Hronkovi, Jaroslavu Michaličkovi.

Starší žáci
S týmem starších žáků hrajeme Krajský přebor, kde je pro letošní 
ročník 2022/2023 přihlášeno celkem 10 týmů. Naše družstvo je 
po podzimní části se 13 body na 8. místě. Do mistrovských utkání 
podzimní části zasáhlo celkem 22 hráčů, 7 hráčů ročníku 2008 a 12 
hráčů ročníku 2009 a 3 hráči ročníku 2010. Náš tým byl ve větši-
ně zápasů podzimní sezóny vyrovnaným soupeřem, ale nedařilo se 
nám proměňovat šance, které jsme si vytvořili, na tom budeme mu-
set během zimní přípravy zapracovat. Pro naše hráče ročníku 2009  
a hlavně 2010 byly zápasy proti urostlejším a zdatnějším soupeřům 
cennými zkušenostmi pro jejich fotbalový růst a posun kupředu ve 
fotbalové kariéře. Poděkování patří trenérům Aleši Hronkovi a To-
máši Mikoláškovi.

Mladší žáci
S týmem mladších žáků hrajeme v letošním ročníku 2022/2023 Kraj-
ský přebor. V konkurenci 6 týmů naše družstvo po podzimní části 
obsadilo 3. místo s 26 body. Tým je složen z 9 hráčů ročníku 2010 
a 6 hráčů ročníku 2011. Navíc se v mistrovských utkáních otrkávají 
talentovaní hráči ročníku 2013. Poděkování patří trenérům Zdeňku 
Velinskému, Vítu Nagymu, Petru Morávkovi.  

Starší přípravka TJ Slavoj Předměřice nad Labem
Starší přípravka hraje okresní přebor starších přípravek (ročníky 
2012 a 2013), kde se nám hra daří, a v jarní soutěži budeme hrát 
finální skupinu (5 nejlepších okolo HK a 5 nejlepších týmu z druhé 
skupiny okolo Chlumce a Nového Bydžova). 

Na obrázku výše vidíte mladé fotbalisty, které trénujeme od jejich 5 
let. Dnes jim je 8 - 9 let a na jejich zápasy a tréninky je radost se dí-
vat. Rodiče a prarodiče je hojně na zápasech a trénincích podporují. 

Čtyři děti, které za nás nastupují, reprezentují Předměřice nad La-
bem v okresních výběrech fotbalového svazu. 

Velké díky za skvělou práci trenérům Jiřímu Jirouškovi a Petru Jirouš-
kovi.
 
Mladší přípravka a Mini přípravka
Naši nejmenší fotbalisté a fotbalistky hrají soutěž Okresního přebo-
ru a mezi 35 týmy obsadili po podzimní části krásné 7. místo se zis-



bím plném vzestupů a pádů, jeho osud byl však vždy spjat s životem 
celé obce. Právě 140. výročí založení hasičského sboru v Předmě-
řicích nad Labem je příležitostí vyslovit poděkování všem, kteří se 
zasloužili o založení a mnohaletou práci ve sboru, nebo kteří třeba 
jen krátkou dobu věnovali činnosti tak prospěšné a užitečné. Chtěli 
bychom, aby tato vzpomínka byla důstojným poděkováním a uzná-
ním všem, kteří byli ochotni pomáhat druhým.

Výjezd jednotky
Českou republiku v neděli 30. ledna zasáhla silná vichřice. Vítr vyvra-
cel stromy, lámal větve a poničil střechy. Jednotka v obci odklízela 
spadané větve a stromy,  v ulici V Aleji spadlý strom zničil oplocení 
pozemku včetně betonového sloupku. Vítr také poškodil dvířka ně-
kolika plynoměrů a dopravní značení.

Výlet do kina
V neděli 20. února jsme pro naše nejmenší hasiče uspořádali výlet 
do kina Cinestar v Hradci Králové. Pro děti jsme vybrali animovaný 
zvířecí muzikál „Zpívej 2“. Velké sny a ještě větší hudební hity. To byl 
svět Bustera Moona, odvážného koaláka, který se odhodlal uspořá-
dat největší talentovou show.

Úniková hra
Starší děti se ve středu 2. března vypravily na první únikovou hru 
pod názvem Stroj času. Jelikož mladí hasiči s tímto typem hry ne-
měli žádné zkušenosti, byli napjatí, co můžou očekávat. Po krátké 
instruktáži dostali batoh s pomůckami k vyřešení hry a byli vpuštěni 
do uzavřených místností. Jejich úkolem bylo se dostat do sedmde-
sáti minut ven. Postupně na ně čekaly číselné a zvukové šifry a řada 
logických hádanek k otevření několika trezorů a dveří. Závěrečným 
úkolem byl světelný hlavolam, po jehož zvládnutí se děti úspěšně 
dostaly z poslední místnosti.

Sbírka pro Ukrajinu
Obrovská vlna solidarity se spustila v naší obci při humanitární sbír-
ce pro Ukrajinu. Spousta oblečení, balíků plen, toaletního papíru, 
výživy pro miminka, trvanlivých potravin, dek a mnoho dalšího pro 
obyvatele Ukrajiny, kteří museli opustit své domovy jen s batohem 
nebo igelitovou taškou těch nejnutnějších věcí. Sbírku jsme uspořá-
dali v sobotu 5. března v hasičské zbrojnici. Již kolem poledne byly 
vyhrazené prostory zcela zaplněny humanitárním materiálem, další 
věci jsme museli ukládat do chodby a na přilehlé schodiště.

Soutěž Požární ochrana očima dětí
V měsíci březnu bylo ukončeno základní kolo výtvarné a literární 
soutěže Požární ochrana očima dětí.  Do této soutěže se zapojili žáci 
místní základní školy a mladí hasiči. Autoři se zaměřili na vyjádře-
ní poznatků o příčinách požárů, příkladů nedbalostního jednání při 
manipulaci s ohněm a hořlavinami, na nebezpečné hry dětí se zá-
palnými prostředky, zábavnou pyrotechnikou apod. Ztvárňovali i po-
moc hasičů při haváriích, živelných pohromách a ochraně životního 
prostředí a také zážitky ze zájmové, sportovní či výchovné činnosti 
mládeže.

Výlet do bazénu
Další akcí, kterou jsme uspořádali pro mladé hasiče, byl nedělní vý-
let do bazénu ve Všestarech. Děti se v bazénu vyřádily, hrály vodní 
hry nebo plavaly s pěnovými pomůckami.

Výjezd jednotky
V sobotu 19. března  byl jednotce oznámen požár v Předměřicích 
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kem 43 bodů. Hráčů a hráček těchto týmů je celkem 20 a jedná se  
o ročníky narození 2014, 2015, 2016 a ti nejmladší 2017. 

Poděkování patří trenérům Petru Hanušovi, Miloši Budínovi, Lukáši 
Sasíkovi.  
 

Závěrem bychom velice rádi poděkovali touto cestou hráčům za 
předvedené výkony, které předváděli v závěru loňské části sezóny 
a také v podzimní části té letošní a hlavně za celkovou reprezentaci 
oddílu. Několik našich mladých svěřenců různých věkových katego-
rií reprezentuje Předměřice nad Labem ve fotbalových výběrech 
Okresního fotbalového svazu Hradec Králové. 

Dále bychom chtěli poděkovat Obci Předměřice nad Labem a všem 
sponzorům, kteří naši mládež finančně podporují, a všem ostatním, 
kteří nám pomáhají vytvářet co nejlepší podmínky pro rozvoj fotba-
lu u nás v Předměřicích nad Labem.  

V neposlední řadě nesmíme zapomenout poděkovat rodičům našich 
svěřenců a věrným fanouškům, kteří si i přes nepřízeň počasí vždy 
našli cestu nám fandit na domácích, tak i na venkovních utkáních 
a bez nichž by nebyla vytvořena ta správná fotbalová atmosféra. 
Všichni z vedení našeho fotbalového klubu TJ Slavoj Předměřice nad 
Labem jsme rádi a velice si vážíme toho, že jste k nám přivedli vaše 
děti.   

Ing. Jan Pumr
SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ

Rok se s rokem sešel a nyní máme příležitost věnovat čas krátkému 
zamyšlení nad uplynulým obdobím. Každý rok je naplněn množstvím 
různých akcí, zážitků a zásahů, které nám zůstávají v paměti. Ani rok 
2022 nebyl výjimkou. Pojďte si s námi připomenout ty nejdůležitější 
okamžiky.

140 let SDH v Předměřicích
V letošním roce jsme si připomněli již 140 let od založení Sboru 
dobrovolných hasičů v Předměřicích nad Labem. 140 let existence 
dobrovolného hasičského sboru, to je několik lidských generací ne-
únavné a obětavé práce. Po celou dobu vývoje se nenajde obdo-
bí, kterým dobrovolné hasičstvo procházelo zcela bez nesnází. Jen 
nesmírná obětavost hasičů dokázala překonat všechny nástrahy vý-
voje a získávat příznivce i pochopení. Sledujeme-li historii požární 
ochrany v naší obci, zjišťujeme, že i zde se našli obětaví občané, kteří 
bez ohledu na své pohodlí nastupovali k záchraně životů a majetku 
svých spoluobčanů. Za dobu své existence náš sbor procházel obdo-
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nad Labem, ul. Průmyslová. Po příjezdu na místo bylo zjištěno, že 
došlo k požáru travního porostu na louce za č.p. 260. Vlivem silného 
větru se oheň rychle šířil k bytovkám a také na protilehlou stranu  
k vodoteči. Jednotka prováděla hašení požáru porostu u oplocení, 
aby se požár dále nerozšířil k obytným domům. Požárem byla zasa-
žena plocha o rozměrech cca 80 x 80 metrů.

Laser Game
V měsíci březnu si mladí hasiči  zahráli skvělou akční hru v aréně 
Laser Game. Nejdříve byly děti vybaveny elektronickými vestami  
a laserovými zbraněmi. Po seznámení s pravidly vstoupily do zatmě-
né arény se speciálními světelnými i zvukovými efekty a hra mohla 
začít. Děti měly za úkol získat co nejvíce bodů zásahem protihráčů. 
Všichni si užili spoustu zábavy a napětí.

Školení strojníků
Ve dnech 7. a 8. dubna proběhlo v Bílých Poličanech školení strojní-
ků, kterého se zúčastnili členové naší jednotky. Teoretická část byla 
zaměřena na přehled legislativy vztahující se na požární ochranu, 
konstrukci a činnost čerpadel atd. V praktické části si pak účastníci 
kurzu vyzkoušeli obsluhu hasičské techniky, proběhlo seznámení se 
zásadami při dálkové dopravě vody a s odstraňováním běžných zá-
vad hasičské techniky. Na závěr odborné přípravy proběhlo přezkou-
šení znalostí formou testu.

Sběr železného šrotu
Jako každoročně, tak i v letošním roce jsme uspořádali sběr želez-
ného šrotu, jehož cílem je pomoci všem našim občanům zbavit se 
starého nepotřebného železa. Současně proběhl svoz vysloužilých 
elektrospotřebičů. Získané prostředky byly využity na financování 
hasičského dne a na činnost mladých hasičů.

Turnaj v bowlingu
V neděli 24. dubna si mladí hasiči dali sraz ve sportovní hale v Před-
měřicích nad Labem. Po dvouleté přestávce se opět mohl uskutečnit 
turnaj v bowlingu. Nejdříve se mladí hasiči rozdělili do věkových ka-
tegorií na starší děti, mladší děti a přípravku. Těm nejmenším ještě 
pomáhali rodiče.  Všichni bojovali až do konce, a i když většina z nich 
nejsou pravidelnými hráči bowlingu, hráli skvěle.

Pálení čarodějnic
V sobotu 30. dubna naše jednotka vyjížděla na požární dozor k písní-
ku, kde právě probíhala kulturní akce spojená s pálením čarodějnic. 
K zapálení došlo ve 20.30 hodin, jednotka dohlížela na to, aby nedo-
šlo ke vznícení travního porostu a okolní vegetace. 

Humanitární sbírka
V sobotu 7. května jsme v obci uspořádali humanitární sbírku. Spo-
luobčané věnovali do sbírky převážně použité ošacení a textil, lůž-
koviny a ručníky, domácí potřeby, hračky a drobné elektrospotře-
biče. Tato materiální pomoc je prostřednictvím Diakonie Broumov 
distribuována do sociálních zařízení pro matky z azylových domů  
a sociálně slabé. Děkujeme všem, kteří přispěli na tuto akci.

Okrsková soutěž
V sobotu 14. května proběhla v Sendražicích okrsková soutěž, která 
byla součástí soutěže O sendražický pohár. Do soutěže se přihlásilo 
celkem 26 družstev, z toho 12 družstev dětí a 14 družstev dospě-
lých. Každé družstvo mělo jeden pokus, který se započítal do obou 
soutěží. Z našeho sboru se do soutěže přihlásila 4 družstva dětí  
a 2 družstva dospělých. Mužům se útok sice vydařil, z důvodu velké 

konkurence ale skončili na 4. a 7. místě. Ženy a děti si opět rozšířily 
svou sbírku pohárů. Naše přípravka a mladší děti „A“ si domů přivez-
ly poháry z obou soutěží za 1. místa, starší děti vybojovaly poháry za 
1. a 2. místo. Ženy v okrsku zvítězily a domů si ještě přivezly sendra-
žický pohár za 2. místo.

Projížďky na písníku
Ve středu 18. května jsme pro mladé hasiče uspořádali projížďky na 
motorových člunech. Děti si užily skvělou akční jízdu na předměřic-
kém písníku.

Dětský den v Nedělištích
V sobotu 28. května jsme se s technikou vypravili do Nedělišť, kde 
dobrovolní hasiči uspořádali Dětský den. Děti si užily spoustu soutě-
ží a legrace, vyřádily se na nafukovacích atrakcích, vyzkoušely si jízdu 
na elektrickém býkovi, zastříkaly si s hasičské proudnice a nechyběly 
projížďky s dětskou hasičskou buginou.

Víkend páry
Poslední květnový víkend si na své přišli milovníci páry. Společnost 
železniční výtopna Jaroměř opět uspořádala jízdy muzejních vlaků  
s parní lokomotivou 310.0134 na trase Hradec Králové – Turnov. 
Tyto vlaky měly krátkou přestávku v Předměřicích nad Labem, kde 
naše jednotka prováděla doplňování vody do lokomotivy.

Soutěž v požárním sportu
V sobotu 4. června se mladí hasiči zúčastnili soutěže v požárním 
sportu ve Smiřicích. Na startovní listině bylo přihlášeno celkem 17 
družstev, z toho 8 družstev dospělých a 9 družstev dětí. Z našeho 
sboru soutěžila 2 družstva mladších dětí a 1 družstvo starších dětí. 
Starší děti si domů přivezly pohár za 3. místo, mladší děti A vybojo-
valy 2. místo a mladší děti B  3. místo.

Vítání prázdnin
Ve středu 15. června jsme pro mladé hasiče uspořádali akci na přiví-
tání prázdnin. Na hřišti pod nádražím jsme pro děti připravili různé 
soutěže, projížďky s hasičskou buginou a opékání párků. Na závěr 
proběhlo vyhodnocení soutěže Požární ochrana očima dětí.

150 let SDH Lochenice
Ve dnech 16. a 17. června proběhly v Lochenicích oslavy 150. výročí 
založení hasičského sboru. V pátek byly oslavy zahájeny lampiono-
vým průvodem obcí a ohňostrojem. Sobotní program pokračoval 
položením věnců u pomníku, ukázkami hasičské techniky, zásahem 
nejmenších hasičů, soutěžemi pro děti a výstavou historie hasičstva. 



a děti, kde vítěz obdržel vstupenku na let horkovzdušným balónem. 
Počasí se nakonec umoudřilo, tak se na úplný závěr mohli všichni 
vyřádit v hasičské pěně.

Hasičská fontána
V sobotu 9. července jsme se s technikou vypravili do České Skalice, 
kde u Rozkoše proběhl již 16. ročník Tropické charitativní poutě. Pro 
děti i dospělé byl po celý den připraven bohatý odpočinkový pro-
gram. Společně s dalšími sbory jsme se podíleli na vytvoření hasič-
ské vodní fontány, která za doprovodu hudby a ohňostroje ukončila 
hlavní sobotní program. Výtěžek z této akce bude věnován Ústavu 
sociální péče v České Skalici a postiženým dětem.

Výjezdy jednotky
Během letních měsíců jednotka několikrát vyjížděla na likvidaci ne-
bezpečného hmyzu. Jednalo se především o vosy, které si vytvořily 
hnízda pod střešní krytinou rodinných domů, ve sportovních zaříze-
ních nebo hospodářských budovách.

Nábřeží paromilů
V pořadí už 19. Nábřeží paromilů se uskutečnilo v sobotu 27. srpna 
na hradeckém Smetanově a Eliščině nábřeží. Stovky návštěvníků si 
mohly prohlédnout historické parní stroje i jejich repliky, hasičskou 
techniku a modely lodí. Ti nejmenší se těšili na dětskou železnici 
nebo na projížďky s hasičskou buginou. 

Brigáda v hasičské zbrojnici
V sobotu 3. září jsme pro členy sboru uspořádali brigádu spojenou 
s opékáním selete. Proběhl úklid celé zbrojnice, mytí oken a dveří, 
nátěry vrat a trámů, údržba techniky a příprava hasičského vozidla 
na STK. V odpoledních hodinách jsme si pak všichni poseděli při 
opékání selátka.

Výjezd jednotky
Ve dnech 7. a 8. září jednotka vyjížděla na odstraňování následků 
po přívalovém dešti. V obci Lochenice došlo k naplavení zeminy na 
místní komunikaci, v Předměřicích v ulici U Náhona jednotka odklí-
zela splašky z kanalizace.

Ukázka hasičské techniky
V sobotu 10. září proběhla v Těchlovicích akce pro děti, které se 
zúčastnili členové naší jednotky. Návštěvníci si prohlédli hasičskou 
cisternu, děti si mohly zastříkat z otočné a vysokotlaké proudnice. 
Na závěr proběhla soutěž ve stříkání, kdo pomocí malé proudnice 
naplní více vody do plastové lahve.
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Naše jednotka předvedla ukázku hašení požáru s ruční zápřahovou 
stříkačkou, kde si i návštěvníci mohli vyzkoušet, jak se hasilo v dáv-
ných dobách.

140 let hasičského sboru v Předměřicích nad Labem
Po dvou letech opět ožil obecní park v Předměřicích nad Labem. Ve 
dnech 24.-25. června jsme zde uspořádali Hasičský den, který byl 
ve znamení 140. výročí založení hasičského sboru. Páteční program 
byl zahájen projížďkami na koních, pro děti byly připraveny různé 
atrakce a soutěže. Následoval lampionový průvod.  Za doprovodu 
mažoretek s dechovou hudbou a hasičskou technikou se průvod vy-
dal obcí. Dešťové přeháňky nám trochu zkomplikovaly program, po 
krátké přestávce se ale návštěvníci dočkali ohňové show a program 
byl zakončen ohňostrojem. V sobotu byly pro návštěvníky připrave-
ny různé soutěže o ceny, kde si vyzkoušeli své znalosti, dovednosti  
a odvahu. Nechyběly také projížďky s hasičskou buginou. Ve 12 ho-
din proběhlo hromadné vypuštění balónků na počest 140. výročí 
založení hasičského sboru v Předměřicích nad Labem.  Následovala 
ukázka s ruční historickou stříkačkou, kde si všichni mohli vyzkoušet, 
jakým způsobem se hasily požáry v dávných dobách. V bubenické 
show si děti užily radost z bubnování, skupinovou hrou na tradiční 
africké bubny se v kombinaci s dupáním a tleskáním naučily vnímat 
rytmus a pohyb jako jeden celek. V pohádkové show nám Sněhur-
ka připomněla mnoho pohádkových bytostí a všichni si zatančili na 
oblíbené dětské hity. Další část programu patřila mladým hasičům, 
kteří nám předvedli ukázku zásahu s hasičskou buginou. Během dne 
byly pro děti připraveny různé atrakce jako například dětský kolo-
toč, nafukovací skluzavka, lanový park nebo malování na obličej. Na 
závěr proběhlo slosování hlavních cen soutěže Nebezpečí požáru  
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120 let SDH Plačice
Slavnostní průvod, hudba, ukázky techniky, soutěž v požárním spor-
tu, zábava pro děti i dospělé. To vše si mohli užít návštěvníci oslav 
u příležitosti 120. výročí založení hasičského sboru v Plačicích, které 
proběhly v sobotu 17. září. Oslavy byly zahájeny slavnostním prů-
vodem za doprovodu dechové hudby. Následoval nástup jednotek  
a proslov starosty hasičského sboru. Po ukázce s historickou stříkač-
kou byla zahájena soutěž v požárním sportu, do které se přihlásilo 9 
družstev mladých hasičů. Naše mladší děti „A“ vybojovaly pohár za 
druhé místo a družstvo „B“ obsadilo páté místo. Během dne byly pro 
návštěvníky připraveny ukázky mladých hasičů a vyprošťování osoby 
z havarovaného vozidla.

Soustředění mladých hasičů
Ve dnech 30.9. – 1.10. proběhlo v hasičské zbrojnici soustředění 
mladých hasičů, kde se děti připravovaly na závod hasičské všestran-
nosti. Cílem soustředění byl nácvik střelby ze vzduchovky, vázání 
uzlů, nácvik první pomoci, prohloubení znalostí z požární ochrany, 
topografie a překonání překážky po laně. Tyto disciplíny musí soutě-
žící zvládnout na závodu hasičské všestrannosti. Během soustředění 
si děti zahrály různé hry, večer se podívaly na ohňostroj a všichni si 
užili nocování mimo domov.

Drakiáda
Podzim už je tady, venku začíná foukat vítr, a to je vždy ideální počasí 
pro pouštění draků, které milují především děti. Ve středu 5. října 
jsme si dali sraz na fotbalovém hřišti. Nepříznivá předpověď poča-
sí však naši drakiádu nezkazila. Když nám k usnadnění letů draků 
nepomohl vítr, pomohl běh, v některých případech i vytrvalostní. 
Dětem to ale na radosti a nadšení vůbec neubralo a všichni jsme si 
to moc užili.

Závod hasičské všestrannosti
V sobotu 8. října se naše mladší a starší děti vypravily na branný 
závod, který se v letošním roce uskutečnil v Králíkách. Střelbu ze 
vzduchovky, vázání uzlů, základy topografie, poskytnutí první pomo-
ci, znalosti z požární ochrany a k tomu mít dobrou fyzickou kondici 
– to vše musí zvládnout mladí hasiči. Na start se přihlásilo celkem 
19 družstev starších dětí a 20 družstev mladších dětí. Našim starším 
dětem se závod nevydařil, zaběhly sice 9. nejlepší čas, ale za trest-
né body získané na jednotlivých disciplínách to stačilo pouze na 17. 
místo. Naše mladší děti běžely tento závod poprvé, zaběhly 5. nej-
lepší čas, v konečném pořadí obsadily 16. místo.

Dlabání dýní
Ve středu 12. října jsme v hasičské zbrojnici uspořádali dýňování. 
Děti se podívaly, jak vypadá dýně uvnitř, jak voní, jaká má semínka 
a celou dužinu si mohly osahat. Vyčistit dýně a zbavit je semínek se 
slizkou dužinou byla brnkačka, zejména když většinu dětí bavilo hra-
bat se v jejich útrobách. Vyřezat ale příšerku na vydlabanou dýni, to 
už byl oříšek. Výtvory se nakonec všem povedly a ozdobily hasičskou 
zbrojnici.

Výjezd jednotky
Ve čtvrtek 13. října večer jednotka vyjížděla k požáru hromady klestí 
u dálnice D11. Mezi 98. km dálnice D11 a silnicí I/33 hořela hromada 
klestí, která byla pravděpodobně zapálena z důvodu likvidace zbyt-
ků přírodního materiálu po terénních úpravách. Jednotka hasila po-
žár pomocí otočné proudnice a  prováděla dálkovou dopravu vody 
na místo zásahu. Na místě zasahovaly ještě 2 jednotky HZS Hradec 
Králové.

Poslední rozloučení
Dne 20. října jsme se naposledy rozloučili s naším dlouholetým čle-
nem Josefem Žižkou. Zemřel ve věku 66 let, členem našeho sboru 
byl od roku 1978. Čest jeho památce. 

Noční výprava za pokladem
Naši nejmenší hasiči se v pátek 14. října vydali na dobrodružnou ces-
tu za pokladem.  Sraz byl v hasičské zbrojnici, kde se naše vizážistky 
vyřádily na dětech, a výprava pod vedením náčelníka Velká Dýně 
mohla začít.  Na stezce byly připraveny různé nástrahy, překážky  
a překvapení.  Najít poklad se podařilo až na druhý pokus, ta náma-
ha ale stála za to. Závěrečný úsek byl pro děti nejtěžší, tam si všichni 
vyzkoušeli, jak jsou na tom s odvahou.

Kontroly komínů
V letošním roce proběhly v obci dvě preventivní akce zaměřené na 
kontroly a čištění komínů. Čištění spalinových cest je jedním z nejdů-
ležitějších preventivních úkolů zabraňujících možným otravám oxi-
dem uhelnatým. Při kontrolách u spotřebičů na plynná paliva byly 
opět zjištěny závady týkající se neprůchodnosti kondenzátní jímky. 
U spotřebičů na tuhá paliva bylo nejčastější závadou zadehtování 
komínu, které pravděpodobně způsobilo spalování vlhkého dřeva, 
odpadů nebo plastů. 

Hasiči varují
V této topné sezóně byl zaznamenán výrazný nárůst požárů sazí  
v komínech. Důvodem jsou komíny zanesené dehtovými sazemi, 
které vznikají spalováním odpadu a plastů. Při domácím spalováním 
těchto látek je příliš nízká teplota a hořením se uvolňuje celá řada 
nebezpečných látek. Naopak ve spalovnách probíhá několikastup-
ňové čištění tohoto odpadu, který je spalován za velmi vysokých 
teplot, což minimalizuje možnost vzniku škodlivých látek. V kam-
nech však těchto podmínek dosáhnout nelze! 

Tvořivá dílna
I když 2. listopadu zbývalo do Vánoc sedm týdnů, v hasičské zbrojnici 
to už vonělo cukrovím. Mladí hasiči se připravovali na nejkrásnější 
svátky roku. Děti vykrajovaly z těsta různé figurky, které si na vá-
noční besídce ozdobí. Vyráběly také voňavá mýdla, která si mohly 
tvořit podle vlastní fantazie. Rozehřátou mýdlovou hmotu nalévaly 
do silikonových formiček a zdobily je sušenými květy a bylinkami.

Čekání na Mikuláše
První prosincovou sobotu zavítal do hasičské zbrojnice Mikuláš. 
Přivedl s sebou dvě čertice, aby mu pomohly s rozdáváním dárků. 
Mikuláš se nejdříve podíval do knihy hříšníků, aby zjistil, jak na tom 
jsou naši nejmenší hasiči. Nějaké prohřešky tam sice byly, děti ale 
slíbily, že se už polepší. Každý přednesl nějakou básničku nebo pís-
ničku a dostal balíček plný dobrot. 

Hasiči v Tongu
V prosinci jsme pro naše nejmenší hasiče připravili výlet do Tonga. 
V tomto zábavném parku si děti zaskákaly na trampolínách, pohou-
paly se na obřích vlnách a překonávaly různé překážky v bludišti. Ti 
nejodvážnější vyšplhali na sopku, ze které se dostali dolů pomocí 
dlouhé skluzavky. Děti si nenechaly ujít závody s autíčky a na závěr 
se vyřádily na skákací bublině.

Vánoční besídka
Poslední akcí tohoto roku se stala vánoční besídka, kde si děti mohly 
připomenout blížící se svátky a s nimi spojené tradice. V sobotní 



přivítáme další nové členy.

Mažoretky měly velmi úspěšný rok, z žádných závodů nepřijely bez 
medaile. Mají ohromnou motivaci a nápady do letošní sezóny. Drž-
me jim palce, aby byly úspěšné stejně jako vloni.

Letos v září došlo ke změně časů u kondičního cvičení a aerobiku.  
V roce 2022/2023 je v pondělí kondiční cvičení od 19 hodin a ae-
robik od 20 hodin. Následující rok, tzn. od září 2023 – červen 2024, 
bude od 19 hodin aerobik a od 20 hodin kondiční cvičení. Zájem o 
naše hodiny z řad žen a dívek je velký, což nás velmi těší.

Tým cvičitelů přeje členům i spoluobčanům hodně zdraví a štěstí do 
nového roku.

Lenka Fišerová – SPV Předměřice nad Labem

TÝM SPORTOVNÍ GYMNASTIKY PŘEDMĚŘICE N. L.

Jaro a léto bylo pro náš Tým SGP velmi akční! Na jaře naše velké  
i malé gymnastky čekala řada závodů. Pro některé to byla soutěžní 
premiéra, přesto však všechno zvládly na výbornou a ze všech sou-
těží si odvážíme velice dobré výsledky.  

Na krajském přeboru Královéhradeckého a Pardubického kraje zís-
kaly medailová umístění tyto gymnastky: VS1A Denisa Dusová (zla-
to), Barbora Effenberková (stříbro) v kategorii VS1B Kamila Boudyšo-
vá (zlato).  VS5C Eliška Halamková (bronz) v kategorii VS6C Veronika 
Cibulková (bronz). Nejlepší výsledky zaznamenaly Tina Špatenková 

Z ČINNOSTI SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ  ●  SPV  ●  SPG

17

podvečer na děti čekala svátečně vyzdobená klubovna se spoustou 
svíček. Pod rozsvíceným stromečkem si nejdříve každý našel dárek. 
Poté děti zdobily perníkové figurky, zpívaly vánoční koledy a ve hře 
na slepou bábu po hmatu poznávaly své hasičské kamarády. Děti 
také s napětím čekaly na lití olova, kde z roztaveného kovu odlitého 
do vody vznikaly různé tajemné tvary. Na závěr jsme si popřáli krás-
né Vánoce a hodně štěstí v novém roce.

Závěrem bych chtěl poděkovat starostce obce a obecnímu zastu-
pitelstvu za spolupráci. Jménem hasičského sboru vám přeji hezké  
a klidné Vánoce, do nového roku pevné zdraví, hodně štěstí a spo-
kojenosti.                                                                                        

Jan Medaš – starosta SDH v Předměřicích na Labem

SPORT PRO VŠECHNY PŘEDMĚŘICE NAD LABEM

Po skoro dvouleté nedobrovolné pauze byl tento rok úspěšný co do  
počtu členů, tak i na výsledky v závodech. Konec školního roku ukon-
čili rodiče a děti, žactvo i mažoretky šipkovanou s opékáním buřtů. 
Dospělí cvičenci si uspořádali posezení.

Pondělí:
16 - 17 hod, žactvo
17 - 19 hod, pom pom, dětský aerobik
19 - 20 hod, kondiční cvičení
20 - 21 hod, aerobik
Středa:
16 - 17 hod, rodiče a děti
19 -  20 hod, kondiční cvičení
Čtvrtek:
16 - 19 hod, mažoretky postupně všech věkových kategorií
19 - 21 hod, volejbal
Pátek:
15:30 - 17 hod, závodní týmy mažoretek (baton + pom pom)

Velice nás těší zvýšený zájem o cvičení rodičů a dětí. Využíváme  
k tomu veškeré dostupné nářadí i náčiní, hrajeme společně hry  
a opakujeme říkanky.

Žactvo se připravuje na soutěž Zimní pětiboj. K  všestranné všeo-
becné  gymnastice přidává i šplh a hod míčem na koš. I zde rádi 
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a Viktorie Kudrnová, které se přes kvalifikační kolo krajského pře-
boru probojovaly ze stupňů vítězů na Mistrovství České republiky  
a v kategorii juniorky B obsadily 14. a 16. místo v nabité konkurenci 
výkonnostních gymnastek. Jsme tedy pyšní nejen na naše sportov-
ce, ale i na všechny naše trenéry, kteří svou výbornou prací našim 
gymnastkám výrazně pomohli k jejich úspěchům! Na konci dubna 
jsme se stali pořadateli našeho prvního velkého závodu – Výcho-
dočeského poháru. Konal se v Náchodě. Sjelo se sem velké množ-
ství soutěžících, a závod byl dokonce i kvalifikačním pro Olympiádu 
dětí a mládeže. V polovině května nás čekaly ještě oddílové závody  
v předměřické tělocvičně, kde si soutěžní nervozitu mohly vyzkoušet 
i rekreační gymnastky, které na jiné závody nejezdí. Na konci května 
se povedlo společně s Pivovarem Beránek uspořádat dětský den na 
téma Cesta kolem světa. Těší nás, že i přes počáteční nepřízeň poča-
sí dorazilo mnoho dobrodruhů, kteří po úspěšné cestě kolem světa 
získali drobnou odměnu a zmrzlinu od Pivovaru Beránek, za kterou 
tímto děkujeme! Náš tým se zúčastnil také Hradeckých sportovních 
her s Decathlonem v Hradci Králové. Na konci června se konala roz-
lučka se sezónou. Děti se seznámily s kamarády z jiných družstev, 
zasoutěžily si, opekly si buřty a večer je čekalo kino v tělocvičně! 
My jsme se však přes léto úplně nerozloučili! Na začátku červen-
ce jsme uspořádali již tradiční gymnastický tábor v Dolní Čermné 
a v srpnu nás čekaly tři turnusy táborů příměstských. Kromě toho 
se konalo také soustředění v Náchodě s naším spřáteleným týmem 
SK Plhov Náchod. Prázdniny jsme zakončili tradičním Dobročinným 
bazárkem. Výtěžek byl využit na činnost našeho týmu a neprodané 
věci putovaly do Centra pěstounských rodin.  

Na podzim se naše gymnastky zúčastnily prvního zahraničního sou-
středění v Dubaji. Ve specializované gymnastické tělocvičně Aspire 
Gymnastics Dubai se naše děti připravovaly na nadcházející Krajský 
přebor Královéhradeckého kraje, a tím také na svůj vrchol sezóny. 
Pro celý náš tým to byla obrovská zkušenost a další motivace pro 
nadcházející sezónu.

Na krajských přeborech 19.11.2022, které se konaly ve Vrchlabí, 
všechny naše děti stály na stupních vítězů a odjížděly s medailí na 
krku! V družstvu II. ligy Čapková Kateřina, Kudrnová Viktorie, Luňá-
ková Nicole a Špeldová Karolína vybojovaly bronz, stejně tak se da-
řilo i Valáškové Janě, Čapkové Anetě, Halamkové Elišce a Vackové 
Anežce z III. ligy. Družstvo IV. ligy ve složení Effenberková Barbora, 
Košíčková Barbora, Boudyšová Kamila a Dusová Denisa zazářilo a vy-
bojovalo zlaté medaile a pohár. Poslední, nejmladší V. liga ve složení 
Marešová Michaela, Havlíčková Eliška a Havlíčková Julie si odvezla  
bronzové medaile.
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V sobotu 17.12.2022 proběhla naše tradiční Vánoční akademie, kde 
vystoupila všechna naše družstva od nejmenší přípravky, gymnasti-
ky pro radost, družstva kluků až po závodní týmy. Gymnastky a gym-
nasté předvedli rodičům, co všechno již umí a jak je gymnastika baví.

Tým SGP

TOM NEZMAŘI PŘEDMĚŘICE

Letošní tábor se uskutečnil  v podhůří Beskyd  ve Frýdlantu nad Os-
travicí v chalupě Asociace TOM. 23 účastníků mimo jiné ocenilo do-
statek prostoru v chalupě i přilehlou zahradu, kterou jsme využili  
k většině her. Ujeli jsme 255 km na kole a k tomu jsme přidali 27 km 
pěšky. Vzhledem k horskému terénu jsme vyráželi raději na kratší 
túry, ale zase častěji.

Kromě cykloturistiky se do programu vešly táborové hry, turistický 
závod, cyklistická časovka jednotlivců, koupání v koupališti ve Frý-
dlantu, návštěva  muzea Tatra v Kopřivnici, návštěva skanzenu v Rož-
nově pod Radhoštěm,  dvakrát táborák s opékáním buřtů a zpíváním 
při kytaře.

Ing.Luboš Podlipný – vedoucí oddílu

ZÁKLADNÍ ORGANIZACE SENIOŘI ČR 
PŘEDMĚŘICE NAD LABEM

„Přestaňte stárnout, začněte žít.“

Pro nás seniory je tato doba velmi neuspokojivá. Nejprve to byla 
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ním bodem akce nazvané „Königgrätz 1866“ byla bitevní scéna „Král 
Wilhelm I.: Cesta k vítězství“ na  základě skutečných historických 
událostí. Za zmínku jistě stojí, že tým složený z členů klubu získal 
první místo v táborových hrách, které se pořádají po ukončení všech 
oficiálních bodů programu vzpomínkových akcí na Chlumu. Tyto hry 
mají za cíl prověřit všestranné dovednosti účastníků, letos se tak na-
příklad soutěžilo v zatloukání hřebíků při omezené viditelnosti, na-
víjení stanového lana či přenášení zraněného. Ve všech disciplínách 
si náš tým počínal více než zdatně a právem tak vybojoval vítězství 
včetně putovní ceny „Zlatý antisas“. Další akcí, které se členové klu-
bu zúčastnili, byla v měsíci září „Bitva u Jičína 1866 – Jak se bojovalo 
v prachovském sedle“ konaná v obci Prachov.

Velice aktivně vystupuje v rámci klubu i sekce americké armády  
z období 2. světové války, jejíž členové se zúčastňují převážně akcí 
připomínajících její ukončení na území západních Čech. Prezentací 
dobové vojenské techniky, výstroje, výzbroje a dobového způsobu 
života se tak naši členové zúčastnili akcí „Oslavy osvobození“ v Plzni 
či „ Tankový den“ v Lešanech. K dalším aktivitám klubu v letošním 
roce patřila i účast členů na pietní akci ve Velichovkách u příleži-
tosti připomenutí tzv. mise Velichovky, kterou uskutečnila v období 
mezi 7. a 8. květnem 1945 na území Čech americká armáda s cílem 
doručit informaci o kapitulaci německých ozbrojených sil veliteli 
německé skupiny armád „Střed“ s hlavním štábem ve Velichovkách  
u Jaroměře.

Počátkem listopadu pořádal náš klub tradiční vzpomínkovou akci  
u příležitosti Dne válečných veteránů, který je každoročně připomí-
nám po celém světě dne 11. listopadu. Pietní akty byly provedeny  
u pomníků v obci Lípa a posléze v Předměřicích nad Labem. Příno-
sem pro akci byla bezesporu účast předsedy Komitétu pro udržování 
památek z války roku 1866 pana Miroslava Suchého a ředitele pro-
jektu „Königgrätz 1866“ pana Radka Balcárka.  

                                Ing. Lukáš Pultar - předseda KVH Předměřice n. L.
 

covidová pandemie, nyní zase válka na Ukrajině. Celou dobu nad 
námi visí hrozba ekologické katastrofy a stálé velké zdražování. Přes 
toto všechno se snažíme každé první pondělí v měsíci scházet se na 
pravidelných schůzkách v restauraci Cejnarka. Počet nás je sice čím 
dál menší, přesto plánujeme akce za poznáním a pobavením.

V dubnu jsme pořádali již tradiční turnaj v bowlingu. V květnu jsme 
navštívili chmelařskou oblast okolo Žatce. Zajímavé bylo místní mu-
zeum o výrobě piva a státní zámek Stekník. Při zpáteční cestě jsme 
zavítali na nejmagičtější místo Česka – chrám Panny Marie v Panen-
ském Týnci. V červnu již tradičně proběhlo grilování v restauraci 
Cejnarka. Spokojenost byla veliká, až na to vedro. Ženy stále pravi-
delně cvičí ve sportovní hale. Letošní léto se cvičilo i přes prázdniny  
v přírodě na hřišti v Lochenicích. V září jsme navštívili Den senio-
rů na Pivovarském náměstí v Hradci Králové. Výbor naplánoval již 
několikrát zrušený výlet na Baťův kanál. Přestože jsme museli brzy 
vstávat, všechno klaplo a zájezd se vydařil. Po projížďce a výborném 
obědě ve Skanzenu Strážnice jsme navštívili podnik na výrobu mod-
rotisku. Domů jsme přijeli spokojeni s bohatými zážitky. V říjnu jsme 
si ještě zasoutěžili v bowlingu. Dva páry z našich řad nás reprezento-
valy na turnaji v bowlingu v Hradci Králové a umístily se na předních 
místech.

Věříme, že nám okolnosti dovolí a že se budeme moci sejít v prosinci 
a oslavit naše jubilanty za rok 2022 s dobrou večeří a malým dárkem.

Na závěr přejeme všem krásné prožití adventního času v klidu a po-
hodě. Do nového roku 2023 hlavně zdraví přejí senioři z Předměřic 
nad Labem.                                                                           

Alena Vyšohlídová – za organizační výbor

KLUB VOJENSKÉ HISTORIE PŘEDMĚŘICE N.L., Z.S.

Klub vojenské historie Předměřice nad Labem, z.s. sdružuje zájemce 
o vojenskou historii s cílem aktivní účasti na kulturních či společen-
ských akcích s touto tematikou, kdy takto přispívá k uchování du-
chovních a materiálních hodnot z tohoto oboru historie. V současné 
době má klub 18 řádných členů, kteří kromě pro klub stěžejních his-
torických období (prusko-rakouská válka, 1. světová válka a 2. svě-
tová válka) působí jako skupiny či jednotlivci i v jiných historických 
obdobích (např. sedmiletá válka, napoleonské války).          

V letošním roce se členové sekce věnující se období prusko-rakous-
ké války v roce 1866 jako každoročně zúčastnili začátkem července 
vzpomínkové akce pořádané k výročí krvavé bitvy na Chlumu. Hlav-
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